
سازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد در این یک سال از عمر هیأت 
مدیره هشتم کوشید تا در راستای نیل به اهداف و ارائه خدمات مطلوب به 
جامعه اهداف از جمله مردم و مهندسان گام بردارد و در تمام حوزه ها از جمله 
خدمات مهندسی، برنامه ریزی، امور هماهنگی دفاتر نمایندگی شهرستان ها 
و مدیریت مالی، منابع انســانی و پشتیبانی دستاوردهای ارزشمندی را به 

دست آورد.

»عباس معتمدراد« مدیر امور فنی و مشارکت های حرفه ای سازمان 
درباره اقداماتی که در این مدیریت انجام شده است می گوید:

یکی از خدمات و فعالیت های مدیریت، واحد کنترل و نظارت اســت که از 
جمله اقدامات آن می توان به مطالعات روند اجرائیات شــهرداري و بررسي 

قوانین موجود، آسیب شناسي و پیشنهاد بهبود فرآیندها اشاره کرد.
در این راســتا همچنین انعقاد تفاهم نامه با شــهرداري و اجراي طرح تک 
نقشه اي، اصلاح فرم هاي گزارشات مرحله اي مهندسین، انعقاد تفاهم نامه 
نظارت عالیه با راه و شهرسازي و برنامه ریزي جهت شروع طرح و بررسي و 

پیگیري ابر پروژه هاي خاص استان انجام شده است.
از دیگر اقدامات می توان به نظارت موردي بر عملکرد واحد خدمات مهندسي 

و مشارکت هاي حرفه اي اشاره کرد.
اجرایي شــدن نظارت عالیه و بازدید از پروژه هاي با پروانه جهت بررســي 
کیفي گزارشات مهندسین و همچنین کیفیت اجراي آنها و بدون پروانه ها و 

پیگیري اصلاح روند تخلفات ساختماني از جمله این موارد است.

»مرتضی خانی« مدیر واحد آموزش، برنامه ریزی و آمار و فناوری 
اطلاعات سازمان درباره اقدامات این واحد می گوید:

لازم است به این نکته اشاره کنم که در هیأت مدیره دوره هشتم برای اولین 
بار واحد آمار نیز به واحد فناوری اطلاعات اضافه گردید و این واحد دو رویکرد 
کلی را دنبال می کند. اول اینکه به دنبال ایجاد زنجیره تأمین قوی از حوزه 
فناوری اطلاعات هستیم تا رقابت و پویایی لازم در سازمان ایجاد شود و در 
سیاست بعدی به دنبال داشتن آمار و داده های به روز، صحیح و قابل تحلیل 
برای مدیران ارشد سازمان بودیم. خوشبختانه این حوزه توانست در این رابطه 
بسیار خوب عمل کند. به طوری که اکنون تمامی داده ها هم در مرکز استان 
و هم در شهرستان ها در دسترس است و از آن برای پیش بینی بودجه سال 

آینده استفاده شد.
این واحد همچنین پروژه ای را در راستای بهبود فرآیندهای سازمانی تحت 

عنوان معماری سازمانی دنبال می کند.

»زهرا مشکوه« درباره اقدامات و دستاوردهای امور هماهنگی دفاتر 
نمایندگی شهرستان ها می گوید:

در یک سال اخیر هماهنگی های خوبی بین حوزه ستادی و شهرستان ها به 
خصوص در حوزه های مالی و منابع انسانی ایجاد شد و از آذر ماه نیز این واحد 
به صورت رسمی کار خود را آغاز نمود تا بتواند وحدت رویه خوبی را بین تمام 

شهرستان ها ایجاد کند و فعالیت آنان را سامان بخشد.
آنچه که در ادامه این راه بسیار برای این واحد حائز اهمیت است ایجاد وحدت 
رویه در خدمات مهندسی است. برای محقق شدن این هدف سامانه خدمات 
مهندسی در تمام شهرستان ها راه اندازی گردیده و از مدیران دفاتر خواستیم 
تا از ابتدای دی ماه تمامی پرونده های خود را در این سامانه به ثبت برسانند، 
تا ضمن مستند شدن تمامی پرونده ها، نقاط ضعف این سامانه شناسایی و 
برای سال آتی مرتفع گردد. در سازمان به صورت ماهیانه جلساتی با حضور 
ریاســت سازمان و مدیران دفاتر نمایندگی شهرستان ها برگزار می گردد تا 

مشکلات و موارد مشترک شهرستان ها مورد بررسی قرار گیرد.
عــلاوه بر این هماهنگی های لازم صورت گرفته تا مدیران دفاتر نمایندگی 
شهرستان ها بتوانند به صورت دوره ای در جلسات هیأت مدیره شرکت نموده 
و به تشــریح برنامه ها و بررسی مشکلات خود به صورت خاص و جدی تر 
بپردازند. همچنین تقویم زمانبدی تدوین شــده است تا به صورت دوره ای 
بازدیدهایی با حضور نائب رئیس اول سازمان از شهرستان ها به عمل آید و 

مسائل و مشکلات آنان مورد بررسی قرار گیرد.

»سید مهدی حسینی پور« درباره فعالیت های مدیریت مالی، منابع 
انسانی و پشتیبانی سازمان می گوید:

این واحد در سه حوزه مالی، منابع انسانی و خدمات رفاهی فعالیت دارد. از 
ابتدای فعالیت خود در سازمان به دلیل ضعف ها و عدم انسجام مسائل مالی 
سازمان، طی یک دوره ســه ماهه بر روی تهیه صورت های مالی سال 97 

تمرکز داشته و به کمک حسابرسان، ساماندهی شد.
پس از آن در هر یک از حوزه های تحت مدیریت این واحد، فعالیت های اصلی 
تعریف و دنبال شد به طوری که در واحد مالی حسابرسی شهرستان ها به 
صورت جدی آغاز شد. برای هر شهرستان نرم افزار مالی خریداری، نصب و 
راه اندازی گردید و توانستیم سیستم مالی یکپارچه ای را پیاده سازی کنیم.

برای واحد منابع انسانی که تا آن زمان هیچ مکانیزمی نداشت، سیستم منابع 
انسانی تعریف، شاکله آن ایجاد و راه اندازی گردید.

در خصوص فعالیت های حوزه خدمات رفاهی نیز که تا پیش از این در مرکز 
اســتان متمرکز بود اقداماتی صورت گرفت و کل استان به 4 منطقه کلی 

تقسیم شد تا ارائه خدمات به شهرستان ها پررنگ تر شود. 

یک سال از عمر هیأت مدیره دوره هشتم سازمان نظام 
مهندسی ساختمان استان یزد و همچنین مدیریت این 
جانب بر سازمان گذشــت و در این مدت کوشیدیم که 
در راســتای نیل به اهداف ســازمان در راستای ارتقای 
خدمات رســانی به مردم و اجرای ســاخت و ســازهای 

استاندارد و ایمن قدم برداریم.
ســازمان نظام مهندسی ساختمان اســتان یزد رسالت 
سنگینی را در اجرای مقررات ملی ساختمان به عهده دارد 
و با اتکا به توان نیروهای متخصص و با تجربه و با تکیه بر 

قانون و تعامل با سایر سازمان ها و نهادها برای انجام این رسالت کوشیده و 
خواهد کوشید. در این یک سال اقدامات در خور تقدیری از سوی همکاران 
بنده در سازمان به مشتریان ارائه شده است و امید است در عمر باقیمانده 

نیز برای تعالی هر چه بیشتر سازمان قدم برداشته شود.
ســازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد مفتخر است که در این یک 
ســال برای حمایت از صنعت ساختمان استان از دستگاه ها و نهادها طلب 

یاری نموده و با تقویت بازوان اجرایی خود مصمم بودن را 
در مسیر تحقق اهداف سازمان نشان داده است.

برگزاری همایش ها و سمینارهای تخصصی برای مجریان، 
ناظران و مهندســان و دعوت از صاحب نظران کشوری 
برای ارائه آموزش های تخصصی به مهندســان یزدی از 
جمله گام هایی است که در این راستا برداشته شده است.

در این یکســال همچنین برای تمرکززدایی نسبت به 
تقویت دفاتر شهرســتان ها و راه انــدازی دفاتر در تمام 
شهرســتان ها اقدام شده اســت تا مردم به سهولت به 
خدمات مهندسی دسترسی پیدا کنند و تخلفات ساخت و ساز کاهش یابد.

تلاش کردیم که جز با عشق خدمت به مردم گام برنداریم و خدماتمان نیز 
با خلوص نیت در اختیار شــهروندان یزدی قرار گیرد باشد که مورد قبول 

واقع شود.
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حمایت های هیــأت مدیره نقش 
بسزایی را در پیشرفت و توسعه 
سازمان نظام مهندسی ساختمان 
اســتان یزد داشته است و باعث 
شده شاهد رشد عملکرد سازمان 

در یک ساله گذشته باشیم.
»محمد فروغــی« دارای مدرک 
گرایش  عمران  رشته  در  دکتری 
سازه است و طی دوران تحصیلش 
دانشجوی  عنوان  به  بار  چندین 

ممتاز برگزیده شده است.
فروغی ده ســال ســابقه کار اجرایی و ســال ها تدریس در 
دانشــگاه های مختلف را در رزومــه کاری خود دارد. تخصص 
و زمینه فعالیت وی بیشــتر در خصوص اتصــالات فولادی و 
مقاوم سازی ساختمان ها بوده است و کارهای پژوهشی متعدد، 
ابداعات مختلف و مقالات بیشــمار بین المللــی و داخلی در 
این زمینه دارد. فروغــی در حال حاضر نائب رئیس دوم هیأت 
مدیره ســازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد و همزمان 
کارشناس رسمی دادگستری در رشته ساختمان و نقشه برداری 

و عضو کانون داوران استان یزد است.
در گفتگویــی با »فروغی« جویای دیدگاه هــا و اقدامات دوره 
هشتم هیأت مدیره سازمان نظام مهندسی شدیم که در ادامه 

باهم میخوانیم.

حضورتان در سازمان نظام مهندسی ساختمان از کی و به چه 
شکل بوده است؟

 بنده از در سال 64 پروانه اشتغال به کار خود را اخذ کرده و از سال 79 
به مدت 6 سال عضو هیأت مدیره این سازمان بوده ام.

پس از آن دو دوره رئیس هیأت رئیســه گروه ساختمان و دو دوره نیز 
عضو هیأت رئیسه گروه مهندسی عمران نظام مهندسی بودم.

خرداد 97 حضور در دوره هشــتم هیأت مدیره به بنده پیشنهاد گردید 
و از آبان 97 به عنوان عضو هیأت مدیره در این ســازمان فعالیت دارم 
و همچنین نماینده هیأت مدیره در کمیســیون آموزش و کمیســیون 

ساختمان هستم.

رویکرد هیأت مدیره هشتم را چه می دانید؟
دیدگاه کلی که در این دوره از هیأت مدیره مورد نظر بوده و مبنای کار 
قرار گرفته اســت ایجاد شفافیت بوده است که به آن از دو نگاه مختلف 

نگریسته شده است.
اولین مورد ایجاد شفافیت سازمانی است که از خود هیأت مدیره کلید 
خورد و در همین راستا تمامی جلسات هیأت مدیره ضبط گردیده و در 
دسترس اعضا قرار می گیرد. در تمامی جلسات بازرسین سازمان حضور 
دارند و تمامــی دریافتی هایی که اعضای هیأت مدیره به طرق مختلف 

دارند به طور شفاف بیان می شود.
همچنین تغییرات قابل توجهی در دیگر واحدهای ســازمان ایجاد شده 

تا سازمان کارا تر شود.
در نگاهی دیگر به مســئله شفاف سازی، شفافیت حرفه ای مورد توجه 
قرار گرفته است و سعی شــده فعالیت های حرفه ای سازمان به سمت 
فعالیت های واقعی حرکت کند و از ســوری کاری ها جلوگیری شود. در 
همین راستا همکاری خوبی با معاونت عمرانی استانداری، شهرداری ها 
و اداره راه و شهرســازی صورت گرفته تا با حذف سیستم دونقشه ای، 
خدمــات طراحی و نظــارت واقعی گردد و این مســیر تا تحقق کامل، 

پیگیری خواهد شد.

به عنــوان نماینده هیأت مدیره در کمیســیون آموزش، از 
اقدامات این دوره در خصوص آموزش برایمان بگویید.

خوشــبختانه در این دوره در بحث آموزش، محورهای جدیدتری دنبال 
شــده و به غیر از آموزش های اجباری برای مهندســین و اعضا، سعی 
گردیده دوره های آموزشی اختیاری و مهارت آموزی به صورت جدی تر 

دنبال شود.
همچنین در تفاهم نامه ای با دانشــگاه یزد، دوره های پیش کارآموزی 
برای فارغ التحصیلان دانشــگاهی تعریف شــده است تا دانشجویان در 
دوران تحصیــل این دوره ها را گذرانده و در زمان فارغ التحصیلی علاوه 
بر دانش تئوریک در زمینه عملی و حرفه ای نیز آمادگی نســبی داشته 
باشــند. این دوره سال گذشته برگزار شــد و امیدواریم امسال قوی تر 

انجام شود.
همچنین اقداماتی انجام شــده تا پس از فارغ التحصیلی دانشــجویان، 
سازمان در حد ظرفیت خود برای آنان دوره های کارآموزی برگزار کرده 

و در محیط های مشابه محیط واقعی، مهارت آنان را تقویت سازد.
اقدام شایســته دیگری که در زمینه آموزش انجام شده است برگزاری 

نشست های آموزشی "پنجشــنبه با مالکین" با هدف آگاهی بخشی به 
مالکین ســاختمان ها است چرا که ضعف اصلی ما در صنعت ساختمان 
این اســت که مالکین با مســائل مربوط به ساخت و ساز چه در زمینه 
حقوقی و چه در مسائل ایمنی آشنا نیستند و لازم است در این خصوص 

توجیه شوند.
از دیگر اقدامات آموزشــی این دوره را نیــز می توان بازدیدهای علمی، 
برگزاری ســمینارهای مختلف در زمینه فنی و مهارت آموزی، مسائل 
اجتماعی، بازاریابی، اخلاق حرفه ای و دیگر مســائلی که مهندسین به 

نوعی به آن نیاز دارند دانست.

در نگاهی کلی اقدامات و مســیر حرکت سازمان را چگونه 
ارزیابی می کنید.

از نگاه بنده برآیند اقدامات و نتایج حاصل از آن در مجموع مثبت بوده 
است و سعی شده تمامی برنامه ها و بودجه سازمان شفاف سازی شود. 

همانگونه که مستحضرید بودجه سال 98 رشدی 70 درصدی را نسبت 
به گذشته داشته و بودجه پیش بینی شده برای سال 99 نیز رشد قابل 

توجهی دارد که نشان از جهشی مثبت و رو به جلو در سازمان است.
بــا همه این ها، هنوز با جایگاه مورد نظر فاصله زیادی وجود دارد و لازم 
است تا همه اعضا و مهندسین با همکاری، پیشنهاد ها و انتقادات سازنده 
و ارائه راه حل های مفید و اجرایی به رشد و ارتقاء سازمان کمک کنیم. 

»شیدا چنگیزی« فارغ التحصیل 
ارشــد در  مقطع کارشناســی 
رشــته معماری از دانشگاه یزد 
دانشگاه  دکترای  دانشــجوی  و 
شهید بهشتی است. وی از سال 
نظام  ســازمان  عضویت  به   82
یزد  استان  ساختمان  مهندسی 
درآمده و سال 85 پروانه اشتغال 

به کار خود را اخذ نموده است.
به  تا 89  وی در ســال های 86 
عنوان عضو کمیسیون تخصصی معماری در این سازمان حضور 
داشــته و اکنون نیز به عنوان عضو هیأت مدیره دوره هشتم و 

عضو کمیسیون تخصصی بانوان فعالیت دارد. 
پیام نظــام در گفتگو با این بانوی معمار دیدگاه و اقدامات دوره 

هشتم هیأت مدیره را جویا شده که در ادامه می خوانیم.

رویکرد کلی دوره هشتم هیأت مدیره چیست؟
اصل اساسی و مهم در این سازمان که به عنوان شعار کلیدی این دوره 
از هیأت مدیره نیز بیان شده است »ایجاد شفافیت در سازمان« است که 

خوشبختانه تا امروز نسبتاً در سازمان برقرار شده است. 
در پیروی از این شــعار فاخر است که می بینیم امروز حجم وسیعی از 
اطلاعات و داده ها در سازمان از عملکرد مهندسان تا بخش های مختلف 
سازمان به راحتی در اختیار است و به صورت لحظه ای قابلیت پردازش 

دارد.
از اقدامات دیگری که در رســیدن به این شعار کلیدی انجام شده است 
ایجاد بستری مناسب برای شنیدن پیشــنهادها، انتقادات و اعتراضات 

اعضا و کارکنان سازمان بوده است.
همچنیــن حضور دائمی و به تبع آن دسترســی همیشــگی به رئیس 
سازمان و پاسخگویی ایشان نقش به سزایی در شفافیت سازمان داشته 

است.
در کنار مسئله شفاف سازی، رویکرد کلان هیأت مدیره مبنی بر پرهیز 
از اصطکاک بین مهندسان و صاحب منصبان که ماحصل همدلی هیأت 
مدیره فعلی و به تبع آن تمرکز بر کار حرفه ای مهندســان و دوری از 
شــکایات بوده از دیگر دیدگاه های اصلی ایــن دوره از هیأت مدیره به 

حساب می آید.

برنامه هــای هیأت مدیره برای اعضا، مهندســان و کارکنان 
سازمان نظام مهندسی چه بوده است؟

نگاه این دوره از هیأت مدیره به نیروی انســانی که بی شک اصلی ترین 
رکن هر سازمان است بیش از پیش تقویت شده و در همین راستا توجه 
ویژه ای به ارائه خدمات رفاهی به مهندسین که حس خوبی در جامعه 

مهندس و خانواده های ایشان ایجاد می کند، صورت گرفته است.
همچنیــن توجه ویژه ای به توانمندی های حرفه ای مهندســین برای 
دفاع از جایگاه حرفه ای ایشــان شــده به طوری که بودجه ای چندین 
برابری نسبت به گذشته برای ارائه آموزش در زمینه های مختلف به آن 

اختصاص داده شده است.
علاوه بر این ها در نگاهی ویژه، احترام و اعتلای جایگاه بانوان در سازمان 
نظام مهندسی از نظر کمی و کیفی از موضوعات مهم دوره هشتم هیأت 

مدیره بوده است.

روابط ســازمان نظام مهندسی با دیگر ســازمان های مرتبط را چگونه 
ارزیابی می کنید؟ آیا این روابط نســبت به دوره های قبل تغییری کرده 

است؟
خوشبختانه اکنون ارتباط و تعامل با سایر ارگان های مرتبط با سازمان 
نظام مهندسی از قبیل شهرداری ها، مسکن و شهرسازی و در یک کلام 
روابط برون ســازمانی بر خلاف برخی مشکلات و تعارضات موجود در 
گذشته، بسیار تقویت و بهبود یافته است و در سایه این تعاملات سازنده 
توانستیم بسیاری از مسائل حل نشده طی سالیان اخیر را دوباره مطرح 

و برای حل آن یاری طلب کنیم.

و سخن آخر...
اعتقاد شــخصی بنده این اســت که در کنار تمام رویکردهایی که یک 
سازمان بنا به ماهیت کاری خود داراست لازم است تا مسائل را در سایه 
احترام، انســانیت و مهربانی حل نماییــم و از تمامی همکاران خود در 
هیأت مدیره و مجموعه نظام مهندسی خواهشمندم این اصول را مبنای 
کار خود قرار داده و قطعاً خواهیم دید بســیاری از مسائل سازمانی در 

پرتو آن بدون هیچ تنشی به بهترین شکل ممکن مرتفع خواهد شد.

»محمدرضا شاه حسینی« عضو دوره هشتم هیأت مدیره سازمان 
نظام مهندسی ساختمان استان یزد است. وی پیش از این نیز در 
شش دوره از هیأت مدیره حضور داشته و بر موضوعات سازمان 
نظام مهندسی اشراف کامل دارد. شاه حسینی همچنین در دوره 
پنجم شــورای مرکزی به عنوان عضو اصلی این شورا حضور 

داشته است.
گفتگویی با این عضو هیأت مدیره داشتیم و دستاوردهای این 
دوره از هیأت مدیره را جویا شدیم که در ادامه با هم می خوانیم.

ارزیابی هیأت مدیره دوره هشتم از عملکرد سازمان چیست؟
به عنوان عضو هیأت مدیره دوره هشــتم به طور مســتمر در جلسات 
آن حضور داشــته و در برنامه های متنوع آن همکاری داشته ام. داشتن 
دیدگاه تخصص گرایی و شکل گیری کمیسیون های تخصصی و انتخاب 
شایسته اعضای این کمیسیون ها که افرادی متخصص، فعال و علاقه مند 
هســتند باعث شده تا بسیاری از موضوعات به صورت خاص و ریشه ای 
پیگیری شود و این امر توانسته فعالیت های سازمان را هدفمند کرده و 

از پراکنده کاری های جلوگیری نماید.

دستاوردهای کمیسیون های تخصصی چیست؟
فعالیت گســترده  واســطه  به  بنده 
تری که در حوزه خدمات مهندســی 
داشــته ام از جمله اقدامات مهم این 
کمیســیون را توافــق بــا اداره راه و 
شهرســازی برای اخذ مجوزی است 
که بر اساس آن صدور مجوز و تمدید 
پروانه مهندســین و اعطــا و تمدید 
مجوز به دفاتر خدمات مهندسی زیر 
نظر ســازمان نظام مهندسی صورت 
گیرد و پــس از آن به تایید اداره راه 
و شهرسازی برسد. که البته برخی موارد عملیاتی شده و برخی مراحل 

پایانی خود را می گذرانند.
علاوه بر این تصمیمات متعددی در خصوص ظرفیت کار مهندسین در 
این کمیسیون گرفته شده است که برخی به تایید هیأت مدیره رسیده 

و برخی نیز هنوز در دستور کار قرار دارد.
همچنین گزارشــاتی که از ســوی نمایندگان این کمیسیون ها چه در 
جلســات هیأت مدیره و چه در خارج آن به بنــده ارائه می گردد گویا 
فعالیت های خوبی است که در این کمیسیون ها شکل گرفته و به صورت 

تخصصی دنبال می شود.

نظر شما درباره ســایر دیدگاه ها و برنامه های هیأت مدیره 
سازمان چیست؟

در راستای شعار اصلی سازمان و ایجاد شفافیت در همه ابعاد سازمانی، 
اقدام ارزنده ای که به طور خاص در دوره هشتم هیأت مدیره انجام شده 
است تفاوت در نحوه اطلاع رسانی و گزارش جلسات هیأت مدیره بوده 

که به صورت آنلاین ضبط و در دسترس همه اعضا قرار می گیرد.
همچنین دوره های آموزشی سازمان از تنوع خوب و سازنده ای برخوردار 
بوده و بودجه خوبی را دریافت کرده اســت. البته این رویکرد و توجه به 
بحث آموزش همچنان ادامه دارد و بودجه قابل توجهی در سال 99 برای 

آن پیش بینی شده است.
دیگر اقدام شایسته در این دوره، مطرح شدن پروژه ای با عنوان معماری 
سازمانی است که در راستای بهبود فرآیندهای سازمانی انجام و برای آن 

نرم افزار جامعی در حال آماده سازی است.

نقش هیأت مدیره در موفقیت های سازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد 
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مهندســان نقش مهمی در ساخت شهری 
ایمــن و زیبــا دارند چرا کــه تخصص آنها 
ساخت و ســازهای اســتاندارد و مطابق با 
قانون است. آنها می توانند در این مسیر نقش 
موثری ایفا کنند تا تخلفات ساختمانی که در 

شهر یزد وجود دارد کاهش یابد.
در ادامه گفــت و گوی پیام نظام با »عباس 
معتمدراد« مدیر امور فنی و مشــارکت های 
حرفه ای سازمان درباره اقداماتی که در این 

مدیریت انجام شده است با هم می خوانیم.

لطفا درباره اقدامــات مدیریت امور 
فنی و مشارکت های حرفه ای سازمان 
یزد  استان  نظام مهندسی ساختمان 

توضیح دهید.
یکــی از خدمات و فعالیت های مدیریت، واحد کنترل و نظارت اســت 
که از جمله اقدامات آن می توان به مطالعات روند اجرائیات شــهرداري 
 و بررســي قوانین موجود، آسیب شناسي و پیشــنهاد بهبود فرآیندها 

اشاره کرد.
در این راستا همچنین انعقاد تفاهم نامه با شهرداري و اجراي طرح تک 
نقشه اي، اصلاح فرم هاي گزارشات مرحله اي مهندسین، انعقاد تفاهم 
نامه نظارت عالیه با راه و شهرسازي و برنامه ریزي جهت شروع طرح و 

بررسي و پیگیري ابر پروژه هاي خاص استان انجام شده است.
از دیگــر اقدامات می توان به نظارت مــوردي بر عملکرد واحد خدمات 

مهندسي و مشارکت هاي حرفه اي اشاره کرد.

اهم برنامه هــاي آینده مدیریت امور فنی و مشــارکت های 
حرفه ای را نیز بیان کنید.

اجرایي شدن نظارت عالیه و بازدید از پروژه هاي با پروانه جهت بررسي 
کیفي گزارشــات مهندســین و همچنین کیفیت اجــراي آنها و بدون 
پروانه ها و پیگیري اصلاح روند تخلفات ســاختماني از جمله این موارد 

است. 
در کنار آن اجرایي شدن فرم هاي اصلاح شده مرحله اي مهندسین ناظر 
و بررسي نقاط قوت و ضعف، نظارت بر عملکرد مهندسین،دفاتر، مجریان 
و همچنین واحد فني و مشــارکت هاي حرفــه اي، اجراي میز خدمت 
مشــاوره در شــهرداري هاي مناطق، بازدید هاي آموزشي از پروژه هاي 
خاص اســتان و پاســخگویي به ارباب رجوع و پیگیري درخواست هاي 

آنها را دنبال می کنیم.

در راستای بهبود و توسعه واحد فني و مشارکت هاي حرفه اي 
چه فعالیت هایی صورت گرفته است؟

این موارد شــامل تهیه آمار مرتبط تحلیل آمار، مذاکره با تمام اعضای 
هییت مدیــره قبلی و جدید، مذاکره با منتخبین دفاتر، مذاکره با افراد 
خبره و دارای اطلاعات، تعیین میزان درصد سهمیه مهندسین، تدوین 
دستورالعمل جهت طرح در هیئت مدیره و طرح موضوع در هیئت مدیره 

در دو جلسه و تصویب آن است.
اجرایی نمودن دســتورالعمل در نرم افزار با 
هماهنگی واحد انفورماتیک، گشایش سهمیه 
مهندســین و دفاتر مهندسی، تعیین تعرفه 
جدید خدمات مهندســی و اجرایی نمودن 
مصوبــه هیئت 4 نفره مــورخ 97/12/25 و 
تهیه جدول تعرفــه و اعمال آن در نرم افزار 

از دیگر این موارد است.
در واحــد فنــی و مشــارکت های حرفه ای 
همچنین نســبت به تدوین جــداول جدید 
وگروه بندی ســاختمانهای صنعتی وتعیین 
نرخ خدمات مهندسی براساس مصوبه هیئت 

4نفره اقدام شده است.
در این مدت همچنین نسبت به تعیین تعرفه 
جدید خدمات مهندسی شهرستانها، تدوبن 
صورتجلســه بین شهرداری و نظام مهندســی و ارتباط سیستمی بین 

شهرداری و نظام مهندسی اقدام شده است.

دستاوردهای یک ساله شما در راستای بهبود و توسعه که به 
نتیجه رسیده اند را نام ببرید.

انتقال سیستمی نقشه ها بین دفاتر و شهرداری، اصلاح چک لیست های 
بررســی نقشــه های صنعتی و غیرصنعتی، تدوین چک لیســت های 

نقشه هااز جمله این اقدامات است.
تدوین شیوه نامه آموزشی سازندگان ذیصلاح و قابلیت سازی انها، تدوین 
شــیوه نامه اخذ حق الزحمه نظارت بابت تمدیــد و اضافه بنا، تدوین 
تفاهم نامه با شرکت شهرک های صنعتی و پیگیری راه اندازی دفاتر زارچ 

و اشکذر نیز سایر موارد است.

درباره سایر اقداماتی که در واحد کنترل ونظارت در حال انجام 
است، توضیح دهید.

اصلاح فرم های نظارت بر اساس رشته و گروه ساختمانی، اصلاح قرارداد 
نظارت و در صورت امکان سیستمی نمودن آن، ادامه ی روند سیستمی 

نمودن بعضی از فعالیت ها هم دنبال می شود.

یکی دیگر از بخش های این مدیریت دفتر کنترل و نظارت گاز 
است درباره اقدامات این دفتر هم توضیح دهید.

در راســتای بهبود واحد امور مشــترکین اقداماتی از جمله توسعه نرم 
افزار مربوط به خدمات گاز، تشکیل کارگروه نظارت مضاعف گاز و تهیه 

دستورالعمل های اجرایی دفتر گاز صورت گرفته است.

برنامه های آینده این بخش چیست؟
تهیه دســتورالعملها و آیین نامه های مربوط بــه دفتر گاز، رتبه بندی 
مجریان گاز، واگذاری خدمات به دفاتر مهندسی شهر یزد، اجرایی کردن 
خدمات UTM، اجرایی کردن مبحث واگذاری گاز دو پوندی به سازمان 

از جمله این موارد است.

ابراز خرسندی سازمان از حساسیت مردم 
نسبت به کیفیت ساخت و ساز

رئیس ســازمان نظام مهندسی ساختمان اســتان یزد ساختمان 
را کالایی اســتاندارد و ملی خواند و افزود: بــا توجه به ملی بودن 
ســاختمان و هزینه های بالایی که صرف ساخت آن می شود، لازم 
 اســت در طول زمان طراحی و اجرا، نظــارت و مراقبت های لازم 

برروی آن صورت گیرد.
بــه گــزارش روابــط عمومی 
ســالاری  مهــدی  ســازمان، 
پنجشــنبه 17 بهمــن ماه با 
برنامه زنده رادیویی  حضور در 
یــزد،  مرکــز  از  رو"  در  "رو 
ضمن اشــاره به بســتر قانونی 
تشکیل این سازمان به معرفی 
آن پرداخــت و تصریــح کرد: 
ســازمان نظام مهندسی در استان یزد بالغ بر 7000 عضو دارد که 
در قالب 7رشــته تخصصی در صنعت ساختمان خدمات مورد نیاز 
در زمینه های طراحی، اجرا و نظارت را توســط شبکه ای توانمند و 

گسترده به جامعه ارائه می کند.
سالاری درخصوص گستره فعالیت های این سازمان خاطرنشان کرد: 
به جز ساخت و ســازهای مربوط به پروژه های دولتی که در قالب 
نظام فنی و اجرایی کشــور صورت می گیرد و متولی آن ســازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان است، تمامی ساخت و سازها مطابق 

قانون باید زیر نظر نظام مهندسی ساختمان صورت گیرد.
وی در راســتای آشــنایی مخاطبین با روند صحیح ساخت و ساز 
گفت: مالکین برای ســاخت و سازهایی با کاربری های مختلف اعم 
از مسکونی، تجاری و صنعتی لازم است با مراجعه به شهرداری ها، 
ضوابط ســاخت و ســاز را مطالبه کرده و پس از آن با مراجعه به 
سازمان نظام مهندسی نسبت به طراحی نقشه های مورد نیاز، تعیین 

مجری و ناظر پروژه اقدام نمایند.
سالاری ادامه داد: مالکین پس از این مرحله می توانند به شهرداری ها 
جهت اخذ پروانه ســاختمانی مراجعه کرده و کار ساخت و ساز را 

شروع نمایند.
رئیس سازمان ضمن اشاره به جایگاه و اقتدار اجتماعی مهندسین 
در جامعه امروز و بیان نقش پررنگ آنان در عمران و آبادانی کشور، 
مطابق قانــون آنان را صاحبان حرفه خواند و افزود: خوشــبختانه 
ســازمان نظام مهندســی توانســته به خوبی مهندسین 7 رشته 
تخصصی را ســاماندهی و آمــوزش دهد و بــرای آنان صلاحیت 
و ظرفیت هایــی تعیین شــده اســت که می توان با تکیــه بر آنها 

بهآیندهساختوسازهاامیدواربود.
وی درمورد تعرفه های خدمات مهندسی در سازمان نظام مهندسی 
اظهــار کرد: این تعرفه ها که با توجه به برآوردهای ســازمان تهیه 
می شود پس از تأیید در هیأت مدیره سازمان، در کمیته چهار نفره 
استان متشکل از معاون امور عمرانی استاندار، شهردار مرکز استان، 
مدیرکل اداره راه و شهرســازی و رئیس سازمان نظام مهندسی به 
تصویب رسیده و سپس از طریق اداره کل راه وشهرسازی به وزارت 
راه و شهرسازی ارسال و در صورت تأیید نهایی به مهندسین و مردم 

ابلاغ می گردد.
سالاری ارتباط مستقیم با ســازمان و یا مراجعه به سایت سازمان 
را راه هــای ارتباطی مردم برای اطــلاع از آخرین وضعیت تعرفه ها 
 به تفکیک گروه های ســاختمانی و به تفکیــک طراحی و نظارت 

معرفی کرد.
وی درادامه ســخنان خــود از ارتباط و توافقات خوب ســازمان با 
نهادهای دیگر از جمله اداره ثبت اسناد و املاک، شرکت گاز، شرکت 
توزیع برق و شرکت مخابرات خبر داد و افزود: این توافقات تا کنون 
نتایج بسیار خوبی را برای سازمان به همراه داشته و اخیراً نیز بنا به 
درخواست شرکت مخابرات، توافقی صورت گرفته تا در طراحی ها و 
در زمان اجرا برای عبور تأسیسات مخابرات محل هایی پیش بینی 
شود تا هنگام عبور این تأسیسات، نماهای ساختمان تخریب نگردد.

رئیس ســازمان نظام مهندسی نسبت به ایجاد حساسیت در مردم 
درخصوص کیفیت ساخت و ســازها ابراز خشنودی کرده و خاطر 
نشان نمود: نظارت های سازمان نظام مهندسی در طول زمان اجرای 
پروژه به صورت دوره ای و در خصوص کنترل اجرای نقشه مصوب و 
مقررات ملی ساختمان صورت می گیرد، بنابراین لازم است مالکین 
برای اطمینان از کیفیت کار از ناظرین مقیمی که به صورت هفتگی 

یا روزانه بر پروژه نظارت می کنند استفاده نمایند.
گفتنی اســت در انتهای این گفتگوی رســانه ای سؤالاتی از سوی 
مــردم درباره مباحثی همچون تفکیک اراضی، وضعیت اخذ پروانه 
ساختمانی برای زمین های فاقد سند، نحوه اجرای پروژه ها و نحوه 
صحیح به کارگیری تأسیسات ساختمانی مطرح گردید که رئیس 

سازمان پاسخگوی آن ها بود.

خبر
مهم ترین اقدامات مدیریت امور فنی و مشارکت های حرفه ای

مشــاور مالی و مالیاتی سازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد از 
ثبت این ســازمان در اداره ثبت شرکت ها خبر داد و گفت: با توجه به 
الزام ســازمان های نظام مهندسی سراسر کشــور به ثبت در اداره ثبت 
شرکت ها، سازمان نظام مهندسی استان یزد در این راه پیشقدم شد و با 
نهایی شدن ثبت آن در اداره ثبت شرکت ها، شماره ثبت دریافت نمود.

محمد کاظم درّی در گفتگویی با روابط عمومی ســازمان درخصوص 
ماهیت سازمان های نظام مهندسی گفت: این سازمان ها به موجب قانون 
نظام مهندسی و کنترل ساختمان مصوب سال 1۳74 مجلس شورای 
اســلامی تأسیس شده و چون تشکل قانونی محسوب می شدند نیاز به 

ثبت در اداره ثبت شرکت ها نداشتند.
وی به طرح تخصیص شناسه ملی برای کلیه اشخاص حقوقی اشاره کرد 
و افزود: با عنوان شدن این طرح،کارگروهی با موضوع ماده 9 تشکیلات 
ثبت در سازمان ثبت اسناد و املاک کشور ایجاد و به تشکل های قانونی 

نظیر سازمان های نظام مهندسی شناسه ملی اختصاص داد.
درّی با بیان اینکه تصمیات این کارگروه مبنی بر تخصیص شناسه ملی 
به این گونه تشکلها در اواسط سال 97 مورد بازنگری قرار گرفت گفت: 
بنا بر تصمیم این کارگروه و از آنجا که سازمان های نظام مهندسی دارای 
شخصیت حقوقی مستقل هستند، ملزم به ثبت در اداره ثبت شرکت ها 

گشتند.

وی ادامــه داد: در پــی این تصمیم، موضوع به شــورای مرکزی نظام 
مهندسی منتقل و مذاکرات و جلسات بسیاری برگزار گردید و در نهایت 
در جلسه ای با حضور رئیس کارگروه ماده 9 و رؤسای سازمان های نظام 
مهندسی بر ســر این موضوع اتفاق نظر شد که ثبت این سازمان ها در 

اداره ثبت شرکت ها در اولویت قرار گیرد.
درّی تصریح کرد: ســازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد نیز در 
این خصوص وارد عمل شــد و فرآیند ثبت ســازمان به عنوان مؤسسه 
غیرتجاری در اداره ثبت شرکت ها مطابق فرآیندی که تعریف شده بود 

انجام گرفت.
وی گفت: خوشبختانه این سازمان در تاریخ 28 دی ماه سال جاری به 
عنوان اولین ســازمان نظام مهندسی کشور در اداره ثبت شرکت ها به 

ثبت رسیده و شماره ثبت دریافت نمود.
وی همچنین از درج آگهی ثبت ســازمان در روزنامه رســمی کشور از 

سوی اداره ثبت در آینده ای نزدیک خبر داد.
درّی در انتهــا بر حفظ ماهیت ســازمان تأکید کرد و افزود: نکته حائز 
اهمیت این اســت که در پی ثبت سازمان در اداره ثبت شرکت ها، هیچ 
گونه تغییری در ماهیت و تکالیف سازمان صورت نگرفته و تنها تغییراتی 
که صورت می گیرد اینکه تغییر در هیأت مدیره، بازرســین و دارندگان 

حق امضاء نیازمند ثبت در اداره ثبت شرکت ها خواهد بود.

ثبت سازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد 
در اداره ثبت شرکت ها
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آمار و برنامه ریــزی دو پدیده همزاد و همراه بوده که 
همــواره لازم و ملزوم یکدیگر بــوده و در تعامل با هم 
معنی و مفهوم می یابند. در ایــن دور از هیأت مدیره 
اهمیت آمار و نقش راهبردی آن در فرآیند برنامه ریزی 
ســازمان نظام مهندسی بیش از پیش مورد توجه قرار 
گرفته اســت و وجود برنامه استراتژیک آمار و فناوری 
اطلاعات یکی از مهم تریــن بخش های برنامه ریزی 

راهبردی در این سازمان به حساب می آید.
گفتگویی با "خانی" مدیر واحد آموزش، برنامه ریزی و 
آمار و فناوری اطلاعات سازمان ترتیب داده و اقدامات 
این واحد در راســتای سیاست های ســازمان را جویا 

شدیم که در ادامه با هم میخوانیم.

از نقش و جایگاه واحد آمــوزش، برنامه ریزی و آمار و فناوری 
اطلاعات در سازمان برایمان بگویید.

در چارچوب سیاست ها و خط مشی سازمان نظام مهندسی ساختمان یزد، 
این واحد عهده دار آموزش، سازمان دهی، هماهنگی و نظارت بر جمع آوری 
اطلاعات و آمار و ارائه تجزیه و تحلیل های آماری سیستم بوده و بر این باور 
است که با آموزش های کاربردی و موثر و همچنین پویایی نظام اطلاعاتی، 
اثربخشــی و کارآیی کلیه فعالیت ها وفرآیندها افزایش یافته و در پرتو آن 
ضمن مرتفع گردیدن نیازهای آماری و اطلاعاتی سازمان، رضایت مهندسین 

و شهروندان که از والاترین اهداف این سازمان است نیز حاصل می گردد.

رسالت واحد آموزش چیست و چه اهدافی را دنبال می کند؟
مهم ترین رسالت واحد آموزش برگزاری دوره های تخصصی در رشته های 

مختلف است که برای ارتقاء پایه مهندسین الزامیست.
در کنار این، واحد آموزش در هیأت مدیره دوره هشــتم چهار هدف کلی 
را دنبال می کند. اولین و مهم ترین سیاســت این واحد همکاری با مراکز 
آموزشــی و برون سپاری آموزش اســت. در واقع به دنبال آن هستیم که 
زنجیره تأمینی برای آموزش تشکیل و آن را توسعه دهیم و با بهره گیری از 
ظرفیت های استان، خدمات بهتری را ارائه نماییم که در همین راستا با سه 
دانشگاه استان و چند مرکز آموزشی نیز هماهنگی های لازم صورت گرفته 

و در حال همکاری هستیم.
سیاست بعدی این واحد داشتن نگاهی نوآور و فناورانه به صنعت ساختمان 
است و تلاش شــده به فناوری و نوآوری های جدید در صنعت ساختمان 
توجه گردد. تشکیل کمیته ای با نام "کارآفرینی، نوآوری، توسعه فناوری و 

سرمایه گذاری" نیز در همین راستا بوده است.
هدف سومی که واحد آموزش دنبال می کند ارائه پکیجی از مهارت ها برای 
ارتقاء مهندســین اســت. در بازار رقابتی امروز لازم است تا یک مهندس 
علاوه بر تبحر در رشته تخصصی خود به فن مذاکره، علم اقتصاد و بسیاری 
مهارت های دیگر نیز تسلط داشته باشد که در همین راستا چندین دوره از 

جمله دوره مذاکره، تیم سازی و تصمیم گیری مدیریتی برگزار شده است.
آخرین سیاســت این واحد نیز توسعه مخاطبین حوزه آموزش است که از 
جمله برنامه های این واحد برای رسیدن به این هدف می توان به "شب های 
علمی"، "پنجشنبه با مالکین" و تعامل با شهرداری ها، اداره راه و شهرسازی 

و راه آهن برای ارائه خدمات آموزشی اشاره کرد.

برنامه های این واحد برای آینده چیست؟
از جمله برنامه های واحد آموزش در سال آینده برگزاری دوره های انلاین و 
مجازی و همچنین برگزاری دوره های MBA و DBA برای ارتقاء مهارت 

مهندسین است که به صورت یکساله برگزار خواهد شد.
همچنین برای اولین بار تقویم یکساله از برنامه های این واحد در سال 99 

تهیه و بر روی سایت سازمان قرار خواهد گرفت تا مهندسین 
و اعضا بتوانند برنامه ریزی بهتری برای شرکت 

و بهره گیری از دوره های آموزشی داشته باشند.
اتفاق دیگری که برای اولین بار رقم خواهد خورد این 
است که دوره های تخصصی هر رشته برای ارتقاء پایه 

مهندسین، دو بار در سال برگزار خواهد گردید.

در حــوزه آمــار و فناوری اطلاعــات نیز چه 
سیاست هایی دنبال شده و چه اقداماتی انجام 

شده است؟
لازم اســت ابتدا به این نکته اشــاره کنم که در هیأت 
مدیره دوره هشتم برای اولین بار واحد آمار نیز به واحد 
فنــاوری اطلاعات اضافه گردید و این واحد دو رویکرد 
کلی را دنبال می کند. اول اینکه به دنبال ایجاد زنجیره 
تأمین قوی از حوزه فناوری اطلاعات هستیم تا رقابت 
و پویایی لازم در ســازمان ایجاد شود و در سیاست بعدی به دنبال داشتن 
آمار و داده های به روز، صحیح و قابل تحلیل برای مدیران ارشــد سازمان 
بودیم و خوشبختانه این حوزه توانست در این رابطه بسیار خوب عمل کند. 
به طوری که اکنون تمامی داده ها هم در مرکز استان و هم در شهرستان ها 

در دسترس است و از آن برای پیش بینی بودجه سال آینده استفاده شد.
این واحد همچنین پروژه ای را در راستای بهبود فرآیندهای سازمانی تحت 

عنوان "معماری سازمانی" دنبال می کند.

واحد آمار و فناوری اطلاعات چه برنامه هایی در سال آینده دارد؟
سازمان نظام مهندسی در سال آینده بحث "سازمان هوشمند" را پی خواهد 
گرفت که لازمه آن داشــتند ساختاری هوشمند و ارائه خدمات به صورت 
مکانیزه است. این کار زیر نظر واحد آمار و فناوری اطلاعات صورت خواهد 
گرفت تا تمامی خدمات به ذی نفعان به صورت دیجیتال و از راه دور ارائه 

گردد.
در تلاشــیم که آمارهای ارائه شده توسط این واحد قابلیت تحلیل داشته 
باشند و بتوانیم به کمک آن حرکت های آینده سازمان را پیش بینی کنیم. 
همچنین نرم افزار جامع و یکپارچه خدمات مهندسی نیز اوایل سال آینده 

رونمایی خواهد شد.

اقدامات واحد برنامه ریزی را نیز برایمان شرح دهید.
گفتنی است که این واحد بنا بر دیدگاهی که ریاست سازمان، هیأت رئیسه 
و هیأت مدیره نســبت به اهمیت برنامه داشتند، از ابتدای سال 98 شکل 
گرفت و باعث شــد سازمان به واحدها و فعالیت ها نگاهی برنامه ای داشته 

باشد که بسیار ارزشمند است.
این واحد در شروع فعالیت خود تحلیلی از محیط داخلی سازمان انجام داد 
و با تدوین استراتژی های عملیاتی و کلان برای سازمان، چارچوب و قالب 

مشخصی را برای فعالیت به مدیران پیشنهاد داد.
پس از آن با تهیه فرم های گزارش گیری طی چند ماه تمامی فعالیت ها و 
اولویت های واحدهای مختلف ســازمان را شناسایی کرده که این برنامه ها 

مبنای پیش بینی بودجه برای سال 99 را ایجاد کردند.
واحد برنامه ریزی در اقدامی دیگر درآمدها و هزینه های واحدهای مختلف 
ســازمان را به صورت هفتگی و ماهانــه رصد نمود و به صورت مقطعی با 
بودجه مطابقت داد. این اقدام موجب شد بودجه تنظیم شده در سال 98 با 

انحراف بسیار ناچیزی محقق شود.
اقدام دیگری که در ســازمان انجام شــد و واحد برنامه ریــزی در این راه 
پیشقدم گردید مستند سازی اطلاعات و برنامه ها در راستای شفاف سازی 
بوده اســت. این واحد تا کنون ارمغان تغییر 1 با موضوع اهم فعالیت ها و 
برنامه واحدها در ســال 98 را منتشر نموده و به زودی ارمغان تغییر 2 با 
موضوع اهم اقدامات هیأت مدیره هشــتم در سال اول و برنامه های آن در 

سال 99 را منتشر خواهد کرد.

اهم اقدامات واحد آموزش، برنامه ریزی 
و آمار و فناوری اطلاعات

نحوه شارژ کارت گام پلاس
بدین وسیله به اطلاع اعضای محترم می رساند که جهت بهره گیری 
از تخفیف های در نظر گرفته شده برای کارت گام پلاس می بایست 
پیش از اســتفاده، نسبت به شــارژ کارت دریافتی از سازمان اقدام 

نمایید.
 نحوه شارژ کارت گام پلاس:

 روش اول:
 www.gamplus.ir  1- ورود به سایت

2- ورود به پنل کاربری )نام کاربري هرفرد به صورت ده رقم شامل 
شــماره عضویت وي بدون خط تیره و اضافه نمودن عدد صفر در 
ابتداي آن به عنوان مثال براي شماره عضویت ۳1-۳-0-00220 
نام کاربري0۳1۳000220 مي باشــد و کلمه عبور که کدملي هر 

فرد است.(
 ۳- ورود به بخش عملیات مالی و خدمات کارت/ افزایش موجودی

 4- وارد نمودن مبلغ پرداخت و سپس ورود به درگاه بانکی
 روش دوم )شارژ سریع کارت(:

1- ورود به منوی شارژ سریع کارت )سمت راست صفحه اصلی(
2-  ورود شماره کارت گام پلاس

۳-  در بخش شــماره ملی، نام کاربری به صورت ده رقم شــامل 
شماره عضویت، بدون خط تیره و اضافه نمودن عدد صفر در ابتداي 
آن به عنوان مثال براي شــماره عضویــت 00220-0-۳-۳1 نام 

کاربري0۳1۳000220، وارد گردد.
4-  تعیین مبلغ شارژ و ورود به درگاه بانکی

دعوت به همکاری در راستای سامانه جامع 
خدمات مهندسی سازمان

ســازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد در راستای توسعه 
سامانه جامع خدمات مهندسی سازمان)بر اساس ماده ۳7 قانون 
نظام مهندسی و کنترل ساختمان(، از شرکت های فعال در زمینه 
توسعه محصول جامع مبتنی بر فرآیند که دارای سابقه و محصول 

فعال فرآیند محور می باشند، دعوت به همکاری می نماید.
فرآیندهای خدمات مهندسی سازمان به صورت تحلیل تخصصی 
و استاندارد موجود می باشد و اسناد مربوط به فرآیندها و فرم ها و 

قوانین، در اختیار شرکت پیمانکار قرار خواهد گرفت.
شــرکت های محترم می تواننــد مدل های متفــاوت همکاری با 
ســازمان )مانند مدل کارفرما – پیمانکار، مدل مشــارکت، مدل 
هــم افزایی و...( را نیز به صورت مکتوب در جلســه توجیهی به 
مسئولین سازمان، ارائه کنند. سازمان نظام مهندسی ساختمان 
اســتان یزد با رویکرد همکاری های متنوع و مشارکت در توسعه 
و فروش محصول فوق پیشــنهادات شرکت های محترم را مورد 

بررسی و تصمیم گیری قرار خواهد داد.
لازم به ذکر است جلسه توجیهی و نشست تخصصی با مسئولین 
ذیربط در ســازمان نظام مهندســی اســتان یــزد در تاریخ 10 
اسفندماه 1۳98 راس ســاعت 9 صبح در محل سازمان، برگزار 
می گردد و حضور شرکت های پیشنهاد دهنده در جلسه توجیهی 
الزامی اســت. هم چنین شــرکت های علاقه مند به همکاری با 
ســازمان باید تا حداکثر تا تاریخ 5 اسفند ماه 1۳98، در سایت 
www.yazdnezam.ir ثبــت نــام و رزومــه ی شــرکت را 

بارگذاری نمایند.

اطلاعیه ها
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بخش عظیمی از رســالت سازمان نظام مهندسی 
ساختمان اســتان یزد در شهرســتان ها به انجام 
می رســد. بنابرایــن لازم اســت تا فعالیــت آنان 
ساماندهی شده و هماهنگی های لازم صورت گیرد. 
زهرا مشکوه که پیش از این مسئول واحد آموزش 
سازمان بوده اســت از ابتدای آذر ماه سال جاری 
به صورت رســمی فعالیت خود را به عنوان مدیر 
هماهنگی دفاتر نمایندگی شهرستان ها آغاز کرده 
است. وی موفق شده در همین دوره کوتاه اقدامات 
خوبی را در راستای ایجاد هماهنگی و وحدت رویه 

بین شهرستان ها رقم بزند. 
پیــام نظــام در گفتگویــی بــا وی، اقدامــات و 
دســتاوردهای این واحد را جویا شده که در ادامه 

با هم می خوانیم.

از دلیل ایجاد این واحد و دغدغه های آن برایمان بگویید.
در یک سال اخیر هماهنگی های خوبی بین حوزه ستادی و شهرستان ها 
به خصوص در حوزه های مالی و منابع انسانی ایجاد شد و از آذر ماه نیز 
این واحد به صورت رســمی کار خود را آغاز نمود تا بتواند وحدت رویه 

خوبی را بین تمام شهرســتان ها ایجاد کند و فعالیت آنان را 
سامان بخشد.

آنچه که در ادامه این راه بســیار برای این واحد حائز اهمیت 
اســت ایجاد وحدت رویه در خدمات مهندســی است. برای 
محقق شــدن این هدف ســامانه خدمات مهندسی در تمام 
شهرســتان ها راه اندازی گردیده و از مدیران دفاتر خواستیم 
تا از ابتدای دی ماه تمامی پرونده های خود را در این سامانه 
به ثبت برسانند، تا ضمن مستند شدن تمامی پرونده ها، نقاط 

ضعف این سامانه شناسایی و برای سال آتی مرتفع گردد.

با توجه به این که این واحد به صورت خاص بر روی 
فعالیت شهرستان ها تمرکز دارد، دفاتر شهرستان ها 
چگونه می توانند با این واحد همکاری کرده و مسائل 

و مشکلات خود را پیگیری نمایند؟

در سازمان به صورت ماهیانه جلساتی با حضور ریاست 
محترم سازمان و مدیران دفاتر نمایندگی شهرستان ها 
برگــزار می گــردد تا مشــکلات و موارد مشــترک 

شهرستان ها مورد بررسی قرار گیرد.
علاوه بر ایــن هماهنگی های لازم صــورت گرفته تا 
مدیران دفاتر نمایندگی شهرستان ها بتوانند به صورت 
دوره ای در جلســات هیأت مدیره شرکت نموده و به 
تشــریح برنامه ها و بررسی مشــکلات خود به صورت 

خاص و جدی تر بپردازند.
همچنیــن تقویم زمانبدی تدوین شــده اســت تا به 
صــورت دوره ای بازدیدهایــی با حضــور نائب رئیس 
اول ســازمان از شهرســتان ها به عمل آید و مسائل و 

مشکلات آنان مورد بررسی قرار گیرد.

در خصوص مسائل مالی شهرستان ها چه تدابیری اندیشیده 
شده است؟

امسال برای اولین با وضعیت مالی شهرستان ها به صورت جداگانه مورد 
بررسی قرار گرفت و نتایج آن در تنظیم بودجه سال 99 لحاظ گردید.

همچنین پیگیر خرید ساختمان مناسب برای ارتقاء دفاتر نمایندگی در 

برخی شهرستان ها هستیم.

در راســتای تقویت ارائه خدمات رفاهی به شهرستان ها چه 
اقدامی صورت گرفته است؟

ارائه اقدامات رفاهی در هر سازمان ضروری بوده و موجب ارتقاء انگیزه 
و در نتیجه بهبود عملکرد کارکنان آن ســازمان می شــود. تا پیش از 
این بیشــتر خدمات رفاهی در مرکز استان ارائه می شد. در این دوره ما 
کل اســتان را به 4 منطقه تقسیم نمودیم تا خدمات رفاهی و آموزشی 
همانند مرکز اســتان در هر یک از ایــن مناطق ارائه گردد و همه اعضا 

بتوانند بهرمند شوند.

از دیگر اقدامات این واحد برایمان بگویید.
از دیگر اقدامات این واحد می تــوان به انجام هماهنگی های لازم برای 
برگزاری نمایشگاه عکس هفته ایمنی و فراخوان عضویت سازمان نظام 

مهندسی ساختمان در برخی شهرستان ها اشاره کرد.
همچنین در راســتای رسالت این واحد که همان یکسان سازی و ایجاد 
وحدت رویه بین شهرســتان ها و مرکز اســتان است و با تکیه بر شعار 
شفاف ســازی در سازمان، برخی فرآیندهای سازمان شفاف سازی شد و 

امیدواریم بتوانیم در آینده ای نزدیک به اهداف این واحد برسیم.

اقدامات امور هماهنگی دفاتر نمایندگی شهرستان ها 

مدیریت مالی، منابع انسانی و خدمات رفاهی نقش بسیار پررنگی را در 
سازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد ایفا می کند از این رو ریاست 
سازمان با توجه ویژه به این بخش کوشیده است که دغدغه های مالی و 
منابع انسانی را کاسته و خدمات رفاهی بیشتری به اعضای سازمان ارائه 

کند تا نتیجه آن ارتقای عملکرد مهندسان عضو سازمان باشد.
ســید مهدی حســینی پور فارغ التحصیل دانشــگاه تهران در رشته 
حســابداری گرایش مدیریت مالی اســت. وی پیش از ورود به دانشگاه 
و همچنین در طول مدت تحصیل خود در زمینه حســابداری مشغول 

به کار بوده است.
وی حدود 20 ســال ســابقه فعالیت حرفه ای در زمینه حســابداری و 
حسابرســی دارد و بنا به علاقه شخصی خود 17 سال از این مدت را به 

حسابداری پیمانکاری در پروژه های مختلف مشغول بوده است.
حسینی پور از ابتدای سال 98 با سازمان نظام مهندسی ساختمان استان 
یزد همــکاری و فعالیت خود را به عنوان مدیر مالی، منابع انســانی و 

پشتیبانی در این مجموعه آغاز کرده است.
در ادامه گفتگوی پیام نظام با »ســید مهدی حسینی پور« در خصوص 

معرفی و اقدامات واحد تحت مدیریتش را می خوانیم.

ابتدا معرفی از بخش های مختلف این واحد داشته باشید.
این واحد در سه حوزه مالی، منابع انسانی و خدمات رفاهی فعالیت دارد. 
از ابتدای فعالیت خود در سازمان به دلیل ضعف ها و عدم انسجام مسائل 
مالی سازمان، طی یک دوره سه ماهه بر روی تهیه صورت های مالی سال 

97 تمرکز داشته و به کمک حسابرسان، ساماندهی شد.
پس از آن در هر یک از حوزه های تحت مدیریت این واحد، فعالیت های 
اصلی تعریف و دنبال شــد به طــوری که در واحد مالی حسابرســی 
شهرستان ها به صورت جدی آغاز شد. برای هر شهرستان نرم افزار مالی 
خریداری، نصب و راه اندازی گردید و توانستیم سیستم مالی یکپارچه ای 

را پیاده سازی کنیم. 
برای واحد منابع انسانی که تا آن زمان هیچ مکانیزمی نداشت، سیستم 

منابع انسانی تعریف، شاکله آن ایجاد و راه اندازی گردید.
در خصــوص فعالیت های حوزه خدمات رفاهی نیز که تا پیش از این در 
مرکز استان متمرکز بود اقداماتی صورت گرفت و کل استان به 4 منطقه 

کلی تقسیم شد تا ارائه خدمات به شهرستان ها پررنگ تر شود.

اهم اقدامات واحد مالی را برایمان بازگو کنید.
یکی از مهم ترین اقدامات در زمینه مالی که امســال برای اولین بار در 
ســازمان انجام گردید ایجاد کمیته وام در ســازمان بود. این کمیته در 
تفاهم با سه بانک ملت، رسالت و مهر ایران وام های کم بهره به مهندسین 
و اعضای سازمان ارائه می دهد که تا کنون بالای 1000 نفر برای استفاده 

از تسهیلات به بانک ها معرفی شده اند.
اقدام دیگر حوزه مالی، رفع پراکندگی در گردش مالی سازمان و همچنین 
کنترل بر روی تمامی تراکنش های بانکی سازمان است. فعالیت 4 بانک 
از 7 بانکی که با ســازمان در ارتباط بوده اند به حداقل رسیده و سیستم 

مالی منسجمی در سازمان ایجاد شده است.
از ابتدای ســال حسابرسی های سه ماهه و شش ماهه در مرکز استان و 
شهرستان ها صورت گرفته و گاهاً بر حسب نیاز برای برخی شهرستان ها 
حسابرسی ســنواتی انجام گردید. همچنین واحدهای داخلی سازمان، 

اقامتگاه های داخل و خارج استان نیز حسابرسی شد.
از دیگر فعالیت های این واحد می توان به رســیدگی به پرونده های باز و 
نیمه کاره مالیاتی، ثبت اساسنامه سازمان و دریافت شناسه ملی اشاره 

کرد.

در حوزه منابع انسانی چه اقداماتی صورت گرفته است؟
در این حوزه که توســط ســرکار خانم یاوری مدیریت می شود تا پیش 
از این نگاه مدیریت منابع انســانی وجود نداشــت. بــا برنامه ریزی ها و 

پیگیری های خانم یاوری شاکله ای برای سیستم منابع انسانی تعریف و 
در حال اجرایی شدن است که از مهم ترین اقدامات این حوزه می توان به 
انعقاد قرارداد برای همه پرسنل، ایجاد وحدت رویه در پرداخت ها، تکمیل 
پرونده های پرسنلی و برگزاری دوره های آموزشی و سمینارها برای ارتقاء 

دانش پرسنل اشاره کرد.
همچنین با توجه به قابلیت هایی که در این حوزه دیده شــد، علاوه بر 
مسئولیت های منابع انسانی، فعالیت های مربوط به حوزه پشتیبانی نیز بر 

عهده این واحد قرار گرفته که توانسته بسیار خوب عمل کند.

فعالیت های برجسته واحد خدمات رفاهی چه بوده است؟
واحد خدمات رفاهی به مدیریت آقای جاوید تنها واحد سازمان است که 
توسط یک نفر مدیریت و برنامه ریزی می شود که علی رغم این موضوع 
توانســته بسیار خوب عمل کند. به طوری که اقدامات صورت گرفته در 
حوزه خدمات رفاهی در مقایسه با سال های گذشته قابل مقایسه نیست.

در این حوزه بالای 25 سمینار و همایش با موضوعات و در مناسب های 
مختلف برگزار شده است. با مدیران چندین استخر قراردادهایی منعقد 

شد که بسیار هم مورد استقبال اعضا قرار گرفت.
انعقاد قرارداد گام پلاس، قراردادهای کوهنوردی، فوتســال و والیبال و 
همچنین برگزاری تورهای مختلف در ســطح کشــور از جمله اردبیل، 

گیلان، شهرکرد و اصفهان از دیگر اقدامات ارزنده این واحد بوده است.

جایگاه فعلی واحد مالی، منابع انسانی و پشتیبانی را در سازمان 
و مسیر آینده آن را چگونه ارزیابی می کنید؟

طبیعی اســت در واحد گسترده ای همچون این واحد که افراد زیادی با 
تفکر و سلایق مختلف فعالیت دارند در تصمیم گیری و اجرا با مشکلاتی 
مواجه شویم ولی خوشبختانه نتایج این دوره یک ساله بیانگر آن است 
که علی رغم اختلاف نظرها و تنش هایی که وجود داشــته توانستیم با 
همکاری پرسنل این واحد اوضاع را بهبود بخشیده و به مرحله ای برسانیم 
که در حال حاضر می توان ادعا کرد که در مقایســه با سال گذشته قابل 

مقایسه نیست.
در طی این دوره اقدامات کلیدی و خوبی در واحد مالی، منابع انســانی 
و پشتیبانی انجام شده اســت که انتظار می رود در دوره های بعدی نیز 

حمایت شده و پیگیری ها تا حصول نتیجه مورد انتظار ادامه یابد.

دستاوردهای یک ساله مدیریت مالی، منابع انسانی و پشتیبانی
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همکاری تشکل های صنفی، حرفه ای 
و مردمی جهت شناسایی و رفع نیاز جامعه

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد با تأکید بر لزوم 
همکاری تشکل های صنفی، حرفه ای و مردمی تصریح کرد: لازم 
است این تشکل ها در تعامل با یکدیگر نیازهای جامعه را شناسایی 
کــرده تا در زمانی کــه بازار به آن احتیــاج دارد بتواند به خوبی 

نیازهای بازار را تأمین کند.
به گزارش روابط عمومی ســازمان، در دیدار هیأت مدیره سازمان 
نظام صنفی رایانه استان یزد با رئیس سازمان که با حضور برخی از 
اعضای سازمان برگزار گردید، هر دو سازمان برای همکاری سازنده 

با یکدیگر اعلام آمادگی کردند.
محمد شــوری زاده، رئیس سازمان نظام صنفی رایانه استان یزد 
در این نشســت ضمن معرفی ســازمان، به بیان برخی ویژگی ها 
و چالش هــای این مجموعه از جمله جــوان بودن گروه، ریزش و 
رویش مکرر اعضای گروه و نو بودن صنف و فعالیت های آن اشاره 
کرد و گفت: این مســائل باعث شــده تا فعالیت های این سازمان 
با ســازوکارهای ســنتی مرسوم سازگار نباشــد و همین مسئله 

مشکلاتی را به همراه دارد.
شوری زاده به اهمیت مباحث هوشمند سازی و ارائه طرحی برای 
استفاده از کارشناسان IT در تأییدیه ساختمان پرداخت و افزود: 
لازم است در مباحث مربوط به هوشمند سازی ساختمان ها بین 
این دو مجموعه همکاری صورت گرفته و از کارشناسان IT در این 

زمینه با رویکرد فنی و راه گشا بهره گرفته شود.
رئیس کمیته آموزش این سازمان نیز نسبت به فاصله بین صنعت 
ســاختمان با صنعت IT ابــراز نگرانی کرد و افــزود: این کمیته 
آمادگی دارد آموزش های لازم درخصوص مباحث IT را به اعضای 

سازمان نظام مهندسی ارائه کند.
ســعادت جو در ادامه به طرح بیســتون که از ابتدای سال جاری 
توسط نظام صنفی کشــور با هدف یافتن چالش ها و فرصت های 
کســب و کار بومی هر استان ایجاد شده اشــاره کرد و گفت: در 
اســتان یزد نیز همانند دیگر استان ها، صنعت ساختمان در شمار 
صنایع پر چالش قــرار دارد و در راســتای مطالعه این چالش ها 
و تکمیــل این طــرح نیازمند دریافت اطلاعات از ســازمان نظام 

مهندسی هستیم.
رئیس ســازمان نظام مهندسی ساختمان استان نیز با بیان اینکه 
رویکرد سازمان نظام مهندسی حرکت به سمت پروژه های فناورانه 
و نوآور اســت، نسبت به این همکاری ابراز خرسندی کرد و گفت: 
لازم اســت چنین تشکلات صنفی، حرفه ای و مردمی با یکدیگر 
همکاری کــرده و پیش از اینکه مافیای صنایــع مختلف با ارائه 
محصولات و خدمات نامرغوب بازار را اشغال و موجب بی اعتمادی 

مردم شوند، بازار را به دست گیرند.
مهدی ســالاری مطابق قانون، ســازمان نظام مهندسی را متولی 
تمام ســاخت و سازهای غیر دولتی در همه مراحل طراحی، اجرا 
و نظــارت خواند و افزود: قابلیت های این ســازمان می تواند بازار 

گسترده ای را در اختیار نظام صنفی رایانه قرار دهد.
وی سنتی بودن بســیاری از فرآیندهای موجود در سازمان نظام 
مهندســی را یکی از مواردی خواند که نیازمند تعامل دو سازمان 
اســت و گفت: صنف رایانه می تواند در راســتای آشنایی مدیران 
ســازمان نظام مهندسی با صنعت IT فرآیندی تعریف نموده و از 
زمان شناسایی نیاز تا رسیدن به نتیجه مطلوب تعامل مطلوبی را 

بین دو سازمان رقم بزند.
سالاری ادامه داد: صنعت IT می تواند از طریق شناسایی نیازهای 
جامعه درخصوص صنعت ساختمان و راه اندازی شبکه هایی برای 
عرضه این نیازهــا، ضمن کنار زدن مافیا، نیاز جامعه را تجمیع و 
کالاها و خدمات استاندارد را با صرف زمان و هزینه کمتر و سرعت 

بالاتر تأمین نماید.
گفتنی است در جریان این نشست اعضای دو سازمان در خصوص 
مســائل و موارد همکاری فیمابین گفتگو کرده و پیشــنهادهای 

سازنده ای در راستای افزایش همکاری ها مطرح گردید.

خبر

رئیــس ســازمان نظام مهندســی 
ساختمان استان یزد با اشاره به تزلزل 
ســرمایه اجتماعی در سازمان های 
نظام مهندســی گفت: امروزه شاهد 
اختلاف نظرهای فراوان در بخش های 
داخلی این سازمان ها، شهرداری ها و 
نهادهای مربوطه هستیم که نیازمند 

کاهش آنها هستیم.
به گزارش روابط عمومی ســازمان، 
مهدی ســالاری در جلسه رؤسای 
ســازمانهای نظام مهندسی استانها 
با رئیس ســازمان نظام مهندســی 

ســاختمان کشور به وجود رکود و بحران در صنعت ساختمان اشاره کرد و 
افزود: عموماً در همه دنیا در شرایط رونق برای بهبود تلاشی صورت نمی گیرد 

و این شرایط بهترین زمان برای بهبود فرآیندها، آموزش و پیشرفت است.
ســالاری با تأکید بر این که شاخص ارزیابی سازمان های نظام مهندسی و 
جامعه مهندســین، ارزش افزوده ای است که برای مخاطبین خود ایجاد 
می کنند،به بیان چالش های این ســازمان ها پرداخت و گفت: متأسفانه به 
دلیل اتفاقاتی که چند سال اخیر در این سازمان ها اتفاق افتاده به سرمایه 
اجتماعی آنها آسیب جدی وارد شده و تا زمانی که به این بخش توجه نشود 
و تقویت نگردد بسیاری از برنامه ریزی ها و سرمایه گذاری ها بی نتیجه خواهد 
ماند. وی ادامه داد: از دیگر چالش های اصلی این ســازمان ها،بحران هویت 
است به طوری که در حال حاضر بسیاری از مهندسین و حتی سازمان هایی 
نظیر شهرداری ها و ادارات راه و شهرسازی که می توانند تعاملات سازنده ای 

با نظام مهندسی داشته باشند به این 
سازمان ها اعتماد کافی ندارند.

سالاری تصریح کرد: این بی اعتمادی 
کــه ناشــی از رفتارهای گذشــته 
است  مهندسی  نظام  ســازمان های 
باعث ایجاد شکاف بین نظام مهندسی 
و ارگان های دیگر شــده اســت که 
بر اســتقلال و هویت این ســازمان 

تأثیرگذار است.
ســالاری ضمن تشکر از دیدگاه های 
شایسته رئیس سازمان نظام مهندسی 
ساختمان کشور نسبت به موضوعات 
مختلف این صنعت، به نقش مدیران ارشد در پیاده سازی این تفکرات اشاره 
و پیشنهاد کرد بر روی آموزش مدیران ارشد تمرکز و تلاش بیشتری صورت 
گیرد. وی در ادامه به تفاهم نامه معاونت علم و فناوری ریاست جمهوری و 
شورای مرکزی در زمینه نوآوری در صنعت ساختمان اشاره کرد و گفت: در 
حالی که کشورهای پیشرفته دنیا بر روی موضوعاتی همچون ساختمان های 
هوشمند و سبز تمرکز دارند ما همچنان با روش های سنتی به ساخت و ساز 
مشغولیم و لازم است بر توسعه شبکه نوآوری در صنعت ساختمان و اصلاح 

فرآیندهای سازمان نظام مهندسی متمرکز شویم.
ســالاری در انتها بر آمادگی برای سرمایه گذاری در این زمینه تأکید کرد و 
افزود: همانگونه که قبلاً نیز طی نامه ای عنوان شده بود بنا بر تجربیاتی که 
در این زمینه داریم آماده ایم تا به عنوان پایلوت در این خصوص وارد عمل 

شویم.

تقویت سرمایه اجتماعی؛ 
نیاز جدی سازمان های نظام مهندسی کشور

دبیر کمیته وام سازمان از تشکیل این کمیته در تیر ماه سال جاری خبر 
داد و گفت: با عنایت به منابع خوب سازمان و توجه ویژه به مسائل رفاهی 
مهندسین و اعضای سازمان، این کمیته برای اولین بار در سازمان ایجاد و 

تسهیلات خوبی تاکنون ارائه شده است.
مرتضی خانی؛ مدیر آموزش، برنامه ریزی و سیســتم های سازمان نظام 
مهندسی ساختمان استان یزد که اخیراً به عنوان دبیر کمیته وام سازمان 
نیز در حال فعالیت است در گفتگو با روابط عمومی سازمان از مذاکرات 
و جلسات مکرر با سرپرستی و رؤسای بانکهای ملت، قرض الحسنه مهر 
ایران و رسالت خبر داد و افزود: در پی این مذاکرات، تفاهم نامه ای منعقد 
گردید تا بنا به اعتبارات و امتیاز سازمان در این بانک ها، تسهیلات خوبی 

به اعضای سازمان و مهندسین ارائه گردد.
خانی درخصوص این کمیته و فعالیت های آن گفت: این کمیته 5 نفره 
جهت بررسی و پاسخگویی به درخواست اعضاء برای دریافت تسهیلات 
تشکیل گردیده و مهندســین و اعضای سازمان بنا بر دو شاخص اصلی 
مشارکت در برنامه های سازمان و فعالیت های حرفه ای امتیاز دهی و برای 

دریافت تسهیلات مختلف اولویت بندی می شوند.
وی در ادامه به تسهیلاتی که تا کنون به اعضاء ارائه شده اشاره کرد و افزود: 
درخصوص وام های قرض الحسنه بانک مهر ایران و بانک رسالت تا کنون 
دو فراخوان داده شــده است که در مرحله اول 750 نفر متقاضی این وام 

بوده و پس از بررســی های لازم 626 نفر جهت دریافت وام به این بانکها 
معرفی شــدند و در مرحله دوم نیز 100 نفر خواهان دریافت تسهیلات 

قرض الحسنه سازمان بودند که همگی مشمول دریافت وام گردیدند.
خانی تصریح کرد: همچنین به دلیل گردش مالی بالایی که سازمان در 
بانک ملت دارد توافقی با سرپرستی این بانک صورت گرفت که به موجب 
آن تسهیلات خوبی به مهندسین دارای پروانه اشتغال و اعضای سازمان 

اعطاء خواهد شد.
وی خاطرنشــان کرد: تا کنون ۳74 نفر متقاضی دریافت این تسهیلات 
بوده اند که با بررسی های لازم 161 نفر به بانک معرفی و از این تسهیلات 

بهره مند شده اند.
دبیر کمیته وام سازمان چابکی این کمیته در فرآیند بررسی و پاسخگویی 
به درخواست ها را حائز اهمیت خواند و افزود: این کمیته ماهیانه ۳ جلسه 
و تا کنون بالغ بر 15 جلسه برای بررسی درخواست ها تشکیل داده است 
و اکنون پس از گذشــت چند ماه از تشــکیل این کمیته، به مرحله ای 
رسیده ایم که در کمتر از یک ماه پاسخگوی درخواست مهندسین برای 

وام هستیم.
خانی در انتها از سیاست آینده این کمیته خبر داد و گفت: به دنبال آن 
هستیم که تعداد جلسات کمیته وام کاهش یابد و بررسی درخواست ها به 

صورت روزانه و موردی در همان زمان درخواست انجام پذیرد.

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان با بیان ظرفیت های نهفته ای 
که در خدمات مهندســی برای رشد صنعت ســاختمان وجود دارد، از 
مدیران دفاتر نمایندگی در شهرستان ها خواست با همت و تلاش در این 
زمینه، سامانه خدمات مهندسی را تا پایان سال جاری به طور کامل در 

شهرستان ها پیاده سازی نمایند و فرآیندها را سامان بخشند.
به گزارش روابط عمومی ســازمان، مهدی ســالاری در جلسه ماهیانه 
هماهنگی دفاتر نمایندگی شهرستان ها، به عملکرد برخی شهرستان ها 
در قالب و چارچوب مرکز اســتان اشــاره کرد و افزود: لازم است دیگر 
شهرســتان ها نیز این موارد را الگوی عمل خــود قرار داده و با دریافت 
آموزش های لازم و رفع نقاط ضعف خود، این سامانه را به مرحله اجرای 

کامل برسانند.
سالاری همچنین از مدیران دفاتر خواست تا با پشتوانه قانونی که برای 
سازمان نظام مهندسی در خصوص ساخت و سازهای خارج از محدوده 
شهری وجود دارد، با شهرداران و بخشداران شهرستان خود تعامل نموده 

و پیگیر این نوع ساخت و سازها باشند.

وحدت رویه در فرآیندهای اداری و مالی
احمدعلی فلاح، نایب رئیس اول سازمان نیز در این نشست ضمن ارائه 
گزارشی از بازدید دفاتر نمایندگی در شهرستان ها، نسبت به سامان یافتن 
این دفاتر ابراز خرسندی کرد و افزود: با ایجاد وحدت رویه در فرآیندهای 
اداری و مالی، هماهنگی و وحدت رویه خوبی در شهرستان ها ایجاد شده 
که ضمن حفظ و ادامه آن، به دنبال تعیین چشم اندازی در سال 1400 

برای دفاتر نمایندگی شهرستان ها هستیم.
وی گفت: در همین راســتا از مدیران این دفاتر خواهشمندیم تا ضمن 
همکاری، پیشنهادهای خود را درزمینه تهیه این چشم انداز ارائه داده تا 
بتوانیم در پایان دوره هیأت مدیره دوره هشتم، شاهد تغییرات خوبی در 

جایگاه و وضعیت دفاتر باشیم.
فلاح همچنین از کمبود دفاتر طراحی در برخی شهرســتان ها گفت و 
افزود: این کمبود موجب ضعف ارائه خدمات مهندســی به مردم شده 

است که نیازمند اصلاح آن هستیم.

تشکیل کمیته وام برای اولین بار در سازمان

تلاش دفاتر نمایندگی شهرستان ها 
برای پیاده سازی کامل سامانه خدمات مهندسی
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دعوت از مهندسین جهت عضویت در شبکه 
یکپارچه و نوآور صنعت ساختمان

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد از مهندسین و 
دیگر افراد تاثیرگذار در صنعت ســاختمان برای عضویت در شبکه 
نوآوری این صنعت و ایجاد شــبکه ای یکپارچه از تامین کنندگان 

مصالح، طراحان، مجریان و ناظران دعوت نمود.
به گزارش روابط عمومی سازمان، مهدی سالاری در کارگاه آموزشی 
شبکه سازی نوآوری در صنعت ساختمان، داشتن درکی درست از 
مفهوم و نیاز به نوآوری در این صنعت از سوی مسئولین و مدیران 
ارشد را بسیار ارزشمند خواند و افزود:خوشبختانه امروز این باور که 
ادامه تفکرات و فرآیندهای گذشته دیگر پاسخگوی نیاز مشتریان 
نخواهــد بود و موجب بی اعتمادی مردم و مهندســین می شــود 
فراگیر شــده و لازم است به ســمت روش های جدید و استفاده از 
فناوری های نوین حرکت کنیم. وی اظهار داشــت: ورود شــورای 
مرکزی سازمان نظام مهندسی از سال های پیش به حوزه نوآوری 
در صنعت ساختمان و همچنین انعقاد تفاهم نامه ای بین این شورا 
و معاونت علم و فناوری ریاست جمهوری شرایط و فضای خوبی را 
برای پرداختن به موضوعات نوین و فناور در صنعت ساختمان فراهم 
کرده است. سالاری تصریح کرد: سازمان نظام مهندسی ساختمان 
استان یزد آمادگی دارد تا در همکاری با حوزه های فناوری و نوآور 
نقش خود را در ایجاد شبکه نوآوری صنعت ساختمان ایفا کرده و با 
در اختیار قرار دادن بازار گسترده صنعت ساختمان به فعالان حوزه 

نوآوری، در بهبود ساخت و ساز گام بردارد.
رئیس سازمان ضمن دعوت از مهندسین و فعالان صنعت ساختمان 
جهت عضویت در این شبکه و تلاش برای ایجاد شبکه ای یکپارچه 
در صنعت ســاختمان افزود: همچنین نیازمند همکاری نهادهای 
تأثیرگذار دیگر در صنعت ســاختمان از جمله شهرداری ها در این 

شبکه هستیم.

ارتقا عملکرد کانون تفکر نظام مهندسی در 
گرو مشارکت و حضور فعالان جامعه مهندسین

نظام مهندســی  تفکر  رئیس کانون 
ســاختمان یزد، اصلاح مداوم و ارتقاء 
ســطح عملکــرد را نیــاز اصلی هر 
مجموعــه بیان کــرد و افزود: حضور 
فعال همکاران و مجموعه مهندسین 
و بیان مطالبات، پیشنهادها و انتقادات 
در خصوص موضوعات هر نشســت، 
ارتقاء عملکرد کانون تفکر و به دنبال 
آن بهبود تصمیمات و عملکرد سازمان 
نظام مهندســی را به همــراه دارد. 
محمدرضا رخشان در گفتگو با روابط عمومی سازمان در مورد دلیل 
تشکیل این کانون گفت: این کانون بر مبنای نیاز سازمان به جمعی 
متفکر جهت تولید اندیشه و پیشــنهادهای خلاقانه با شعارهایی 
همچون "خلاقیت"، "شــفافیت"، "کارآمدی" و "افزایش ســطح 
مطالبــه گری" ایجاد گردید تا اعضاء بــا حضور داوطلبانه و به دور 
از تشــکیلات اداری مرسوم در خصوص موضوعات نظام مهندسی 

اظهار نظر کنند.
رخشان به برگزاری 9 نشست کانون تفکر نظام مهندسی اشاره کرد 
و افزود: این کانون، فعالیت خود را از بهمن ماه ســال گذشته آغاز 
نموده و سعی شده است به صورت ماهیانه جلساتی برگزار و درباره 

موضوعات مختلف سازمان هم اندیشی صورت گیرد.
وی در خصوص نحوه برگزاری این نشســت ها تصریح کرد: در هر 
نشســت تلاش شده تا از ســخنرانانی از دانشگاه و مدیران اجرایی 
استان دعوت بعمل آید تا موضوعات فارغ از مسائل نظام مهندسی، از 
دید علمی و دانشگاهی و همچنین از جنبه های مختلف اجرایی مورد 
بررسی قرار گیرد. رخشان ادامه داد: پس از بیان دیدگاه سخنرانان 
در مورد موضوع جلسه، اعضای سازمان که حضوری آزادانه در این 
جلسات دارند می توانند نظرات، انتقادات و پیشنهادهای خود را در 
خصوص مسائل مطرح شده بیان کرده و با یکدیگر همفکری نمایند.

رئیس کانون تفکر با تأکید بر این که این مجموعه، مجموعه ای غیر 
رسمی و به دور از مرسومات اداری است گفت: خروجی نشست های 
کانون، مشورتی اســت و در تمامی این جلسات ریاست سازمان و 
اعضایی از هیأت مدیره حضور داشته، نقطه نظرات اعضاء را دریافت 
و به صورت مستقیم به سازمان منتقل می کنند تا در صورت نیاز، 

تغییرات لازم در تصمیمات و دستورالعمل ها صورت گیرد.
رخشــان در انتها این کانون را بســتری آزاد برای طرح موضوعات 
مختلف ســازمان، بیان نظرات خلاقانه و مطالبه شفافیت خواند و 
از جامعه مهندسین خواست تا با حضور خود زمینه بهبود عملکرد 

کانون و سازمان نظام مهندسی را فراهم سازند.

خبر

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار یزد همکاری صنعت ساختمان و 
حوزه فناوری و نوآوری را دارای ماهیتی برد- برد دانست که در پرتو آن، 

تمام ذی نفعان بهره مند خواهند شد.
به گزارش روابط عمومی ســازمان، اکرم فداکار در نشست هم اندیشی 
شــبکه نوآوری صنعت ساختمان، از ایجاد اراده ای قوی در استان برای 
اســتفاده از ظرفیت های فناوری و نوآوری در صنعت ســاختمان ابراز 
خرســندی کرد و افزود: امروز این موضوع در استان به گفتگویی غالب 
و مطالبه ای جدی از ســوی مدیران ارشــد و حتی واحدهای کوچک 

سازمان ها تبدیل شده است.
فداکار با اشاره به مسیر توسعه ای که در گذشته برای استان با توجه به 
شرایط اقلیمی، محرومیت از منابع آبی در استان و ظرفیت بالای منابع 
انســانی تعیین شده بود تصریح کرد: این مسیر با توجه به ظرفیت های 
فراوانی که امروز در اســتان شکل گرفته دیگر راه گشا نبوده و نیازمند 

تغییر آن هستیم.
وی درخصــوص ایجــاد مراکــز 
نوآوری در اســتان اظهار داشت: 
اکنون مراکز نوآوری پا را از قالب 
مفهوم و نشســت های ســازمانی 
فراتر گذاشــته و ماهیتی حقوقی 
به خود گرفتــه اند و حضور افراد 
نســل های  و  از تخصص ها  نوآور 
توانســته  این مراکز،  مختلف در 
ظرفیت های ارزشــمندی را برای 

استان به ارمغان آورد.
فداکار نگاه سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان یزد به حوزه نوآوری و ارزش های حاکم بر این سازمان 
را بسیار ارزشمند خواند و از آمادگی کامل برای همکاری و مشارکت هر 

چه بیشتر در راستای بهره گیری از تمام ظرفیت های استان خبر داد.
وی در انتهای سخنان خود همکاری متولیان صنعت ساختمان با اجزای 
بــزرگ حوزه فناوی و نوآوری اســتان از جمله پــارک علم و فناوری و 
صندوق پژوهش و فناوری استان و ایجاد زنجیره ای قوی در این زمینه 
را بسیار مهم دانست و این آمادگی و تمایل برای همکاری را بالاتر از هر 
ظرفیت دیگری برشمرد که قادر است دید مثبتی در کشور نسبت به یزد 

به عنوان مرکز نوآوری صنعت ساختمان ایجاد کند.

پتانسیل بالای یزد برای ایجاد مرکز نوآوری صنعت ساختمان
مدیــر شــبکه نــوآوری صنعت 
مرکــزی  شــورای  ســاختمان 
گفت: با توجــه به هماهنگی های 
خوبی که بین مســئولین استان 
اســتانداری، شــهرداری ها و  در 
همچنین ســازمان هایی همچون 
نظام مهندســی و پــارک علم و 
فناوری ایجاد شده، یزد پتانسیل 
و زیرساخت های لازم جهت ایجاد 
مرکز نوآوری در صنعت ساختمان 

را داراست.
به گزارش روابط عمومی سازمان، 
احمد رضاطاهری اصل با حضور در کارگاه آموزشی شبکه سازی نوآوری 
در صنعت ساختمان، به انعقاد تفاهم نامه ای با معاونت علمی و فناوری 
ریاســت جمهوری اشــاره کرد و افزود: این تفاهم نامه در پی احساس 
کمبودها و بحران های موجود در صنعت ســاختمان و تلاش برای رفع 

آنان شکل گرفته است.
طاهری اصل چهار موضوع مهم را از اهداف ایجاد این تفاهم نامه دانست 
و تصریح کرد: حمایت و تشویق ایده های نوآورانه در صنعت ساختمان، 
توســعه علمی، فنی و حرفه ای افراد دارای پروانه اشــتغال، تلاش در 
جهت توسعه، تولید، تقاضا و صادرات محصولات دانش بنیان و حمایت 
از شکل گیری و ارتقاء شرکت های دانش بنیان در حوزه ساخت و ساز از 

اهداف این تفاهم نامه بوده است.
وی خاطرنشان کرد: در راستای اجرای این تفاهم نامه، ده برنامه مشترک 
را با معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری در دست بررسی داریم که 
مهم ترین آن با توجه به نیاز فعلی جامعه، نظام ارائه نشان های ساختمان 

هوشمند، ساختمان سبز و ساختمان مقاوم است.
طاهری اصل امکان ایجاد مرکز نوآوری صنعت ســاختمان در هر نقطه 
ایران، تدوین آیین نامه های ارتقاء و ارزیابی ســطح صلاحیت اعضاء، راه 
اندازی کانون هماهنگی دانش، صنعت و بازار در حوزه ســاخت و ساز، 
زمینه ســازی برای ایجاد، رشد و توسعه اســتارت آپ ها و شرکت های 
دانش بنیان و همچنین توســعه رویکرد آینــده پژوهی و آینده نگاری 
 در صنعت ســاختمان را از دیگر برنامه های اجــرای تفاهم نامه مذکور

دانست.

آمادگی سازمان نظام مهندسی استان یزد برای پایلوت شدن 
استان در زمینه نوآوری صنعت ساختمان

رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان یزد آمادگی این سازمان 
برای ورود به حوزه نوآوری در صنعت ساختمان را در کنار ظرفیت های 
دیگر از جمله هماهنگی بین متولیان شبکه نوآوری، حمایت دستگاه های 
حاکمیتــی، همکاری نهادهایــی از جمله شــهرداری، مراکز نوآوری و 
دانشــگاه ها، زمینه ساز پایلوت شدن یزد به عنوان مرکز نوآوری صنعت 

ساختمان دانست.
به گزارش روابط عمومی سازمان، مهدی سالاری در نشست هم اندیشی 
شبکه نوآوری صنعت ساختمان که با حضور معاون استاندار، نمایندگان 
شورای اسلامی شهر یزد، شهرداری، اداره کل راه و شهرسازی و فعالان 
حــوزه نوآوری و صنعت ســاختمان برگزار گردید نســبت به برگزاری 
روزافزون نشست ها با موضوع نوآوری ابراز خرسندی کرد و افزود: صنعت 
ســاختمان یک صنعت کلیدی و پرهزینه اســت و لازم است مسئولان 
صنعت ساختمان و حوزه فناوری نســبت به ورود فناوری و نوآوری به 
صنعت ساختمان به عنوان یک الزام نگریسته تا بتوانیم شرایط حرفه ای 

تر و مقرون به صرفه تر را برای مردم فراهم آوریم.
ســالاری برگزاری این نشســت را دلیلی بر آمادگی این سازمان برای 
همکاری با حوزه نوآوری دانســت و تصریح کرد: امیدواریم در سایه این 
همکاری، ضمن اســتفاده از مزایای آن برای توســعه صنعت ساختمان 

بتوانیم رسالت خود را بهتر از پیش به انجام برسانیم.
وی در ادامه به ظرفیت های فراوان اســتان در صنعت ساختمان و حوزه 
نوآوری اشــاره کرد و ضمن درخواست از شورای مرکزی نظام مهندسی 
ســاختمان برای تمرکز بر یزد به عنوان مرکز نوآوری صنعت ساختمان 
اظهار داشت: این حرکت قادر است بستر لازم برای اجرای سیاست های 

شورای مرکزی در حوزه نوآوری را به سرعت فراهم نماید.
ســالاری در انتها با تأکید بر تفاهم نامه معاونت علم و فناوری ریاســت 
جمهوری و شورای مرکزی و همچنین عزم راسخ هیأت مدیره سازمان 
نظام مهندســی ســاختمان یزد برای توســعه شــبکه نوآوری صنعت 
ســاختمان خاطرنشان کرد: آماده ایم تا ضمن در اختیار قرار دادن بازار 
وسیع صنعت ســاختمان به شرکت های فناور و دانش بنیان، آموزش و 
پشتیبانی لازم را ارائه نموده تا در سایه این همکاری این صنعت بتواند 

حرفه ای تر و نوآور تر عمل نماید.

تقدیر معاون استاندار از نگاه سازمان به حوزه نوآوری
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دبیر کمیتــه کارآفرینی، نــوآوری، توســعه فناوری و 
ســرمایه گذاری سازمان نظام مهندسی ساختمان استان 
یزد، اقدام مهم این کمیته را ایجاد شــبکه ای منسجم و 
پیوســته در صنعت ساختمان خواند تا از طریق آن تمام 
ذی نفعان این صنعت بــه یکدیگر مرتبط و نیاز آنان به 

راحتی مرتفع گردد.
احمد شــهاب ارکان در گفتگو با روابط عمومی سازمان، 
ضمن معرفی اعضای این کمیته، هدف اصلی آن را ایجاد 
فرصت های نوآورانه با رویکرد فناوری دانســت تا ضمن 
ایجاد کارآفرینی در ســازمان و جامعه، منابع سرمایه ای 

سازمان تقویت شود.
ارکان ارتباط زنجیره ای تمام ذی نفعان صنعت ساختمان از طریق شبکه 
ای منسجم را از جمله اقدامات این کمیته عنوان کرد و افزود: وجود چنین 
شبکه ای برای رفع نیازهای این زنجیره و رفع سردرگمی ها، ضروری است 

و در راســتای نهادینه کردن این تفکــر در روز 21 بهمن 
ماه ســخنرانی با حضور دکتر کریمیان اقبال برای تمامی 
مهندسین و افراد تأثیرگذار صنعت ساختمان برگزار خواهد 
شــد. وی همچنین به همکاری با شــرکت پیشگامان در 
خصوص برگزاری "اســتارآپ دمو" و "دمودی" با رویکرد 
بررسی فرصت های صنعت ساختمان اشاره کرد و گفت: از 
شرکت های نوآور سراسر کشور دعوت شده تا در مراسمی 
که در هفتــه مهندس در اتاق بازرگانــی برگزار می گردد 
شــرکت کنند و ضمن ارائه محصولات و ایده های نوآورانه 

صنعت ساختمان، در این زمینه ها سرمایه گذاری نمایند.
ارکان برگزاری "ایده شو" که چرخه ای کامل از نوآوری تا سرمایه گذاری را 
شامل می شود از دیگر اقدامات این کمیته خواند و تصریح کرد: در همین 
راستا در حال رایزنی با دانشگاه ها هستیم تا با همکاری آنان بنگاه ایده ای 
راه اندازی شــود و ایده های نوآورانه و فناورانه صنعت ساختمان دریافت، 

ارزیابی و به شتاب دهندگان مختلف ارائه شود.
وی ادامه داد: با همکاری پارک علم و فناوری برای شرکت های نوآور که 
دستاورد "ایده شو" هستند مرکز رشد تخصصی ایجاد خواهد شد تا با ارائه 

حمایت ها و کمک های مالیاتی به بلوغ آنان کمک شود.
دبیر این کمیته همچنین از ایجا فرصت های سرمایه گذاری برای اعضای 
سازمان خبر داد و گفت: در آینده ای نزدیک فرصت های سرمایه گذاری که 
در راستای رسالت سازمان هستند استخراج و در اختیار اعضاء قرار خواهد 
گرفت تا علاقه مندان بتوانند سرمایه خود را به صورت هدفمند و در حرفه 

تخصصی خودشان به کار گیرند.
ارکان در انتها دستاوردها و منافع حاصل از اقدامات این کمیته را جمعی 
خواند و افزود: دغدغه اصلی این کمیته مرتفع شدن نیاز تمام ذی نفعان 
صنعت ساختمان با صرف کمترین هزینه و زمان است و امیدواریم بتوانیم 
تمام این زنجیره اعم از مردم، مهندسین، شرکت های نوآور و سازمان نظام 

مهندسی را بهره مند سازیم.

مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول ســال 98 ســازمان نظام مهندسی 
ســاختمان استان یزد برگزار شــد. به گزارش روابط عمومی سازمان، بر 
اســاس دعوت قبلی، مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول ســال 98، در 
روز شــنبه 19 بهمن ماه در محل سالن جلسات سازمان برگزار و پس از 
تشکیل هیئت رئیسه مجمع، به دلیل عدم نصاب قانونی، بررسی دستور 
کارهای پیش بینی شده به مجمع عمومی نوبت دوم موکول گردید. رئیس 

سازمان در این جلسه در سخنانی با اشاره به اینکه سازمان نظام مهندسی 
برای حرفه ای بودن باید در همه حوزه های ساختمان صاحب نظر و سبک 
باشد گفت: وقتی یک سازمان حرفه ای است که بتواند خدمات شایسته 
تر و متفاوت تری ارائه دهد. مهدی سالاری افزود: باید رفتارهایمان همراه 
با رعایت مباحث اخلاق حرفه ای باشد و تا کنون سعی کرده ایم سازمان را 
اخلاقی اداره کنیم.  وی ادامه داد: یکی از بدترین کارها رقابت های منفی 

درون سازمانی است چراکه باعث می شود کسانی که از بیرون به سازمان 
نگاه می کنند اعتمادشان را از دست بدهند.  سالاری با یادآوری این موضوع 
که وضع موجود سازمان مطلوب هیچکس نیست خواستار تغییر دیدگاه ها 
و تفاوت در روال و شــیوه عمل شــد.  لازم به ذکر است مجمع عمومی 
فوق العاده نوبت دوم در روز چهارشنبه سی ام بهمن ماه سال 98 در محل 

سالن غدیر واقع در بلوار دانشجو برگزار خواهد شد.

آغاز به کار کمیته کارآفرینی، نوآوری، توسعه فناوری و سرمایه گذاری در سازمان

برای حرفه ای بودن باید در همه حوزه های ساختمان صاحب نظر باشیم

مشاور مالی و مالیاتی سازمان نظام مهندسی استان یزد درخصوص یارانه 
درنظر گرفته شده برای ترغیب مالکین به اخذ پروانه ساختمانی گفت: در 
راستای افزایش ساخت و سازها مطابق با مقررات ملی ساختمان، در بودجه 
سال 99 معادل یک میلیارد و صد میلیون تومان یارانه در نظر گرفته شده 

است که نسبت به سال قبل 11 برابر افزایش دارد.
محمد کاظم درّی در گفتگو با روابط عمومی سازمان در مورد پیش بینی 
بودجه سال 99 عنوان کرد: برای تنظیم بودجه پیشنهادی برای سال آینده، 
بالغ بر 150 نفر- ساعت زمان صرف شد و با برگزاری جلسات متعدد با هیأت 
رئیسه و هیأت مدیره، ارقام پیشنهادی و مبانی تهیه این ارقام که منطبق 
بر سیاست های کلی سازمان بود، به تفصیل ارائه گردید که خوشبختانه با 

مختصر اصلاحاتی از سوی هیأت مدیره به تصویب رسید.
درّی به پیش بینی افزایش 40 درصدی درآمدهای ســازمان در سال آتی 
اشــاره کرد و افزود: بر اســاس پیش بینی های صورت گرفته و با تکیه بر 
مشارکت و همکاری ارگانهایی نظیر شهرداری و اداره کل راه و شهرسازی، 
همچنین افزایش 25 درصدی تعرفه های خدمات مهندسی، در سال آینده 
بــرای درآمدهای عملیاتی ۳6 درصد افزایــش و درآمدهای غیرعملیاتی 
سازمان که بخش عمده آن ناشی از سود سپرده بانکی است نزدیک به 40 

درصد رشد پیش بینی شده است.
وی با بیان اینکه رویکرد بودجه ای، بیشتر متوجه مباحث آموزش و شفافیت 
مالی در شهرســتان ها بوده است، گفت: بخش قابل توجهی از درآمدهای 

سازمان به این موارد تعلق خواهد گرفت و سهمی 
از درآمدهای سازمان که توسط دفاتر شهرستان ها 
محقق شــود، تماماً در همان شهرستان ها هزینه 
خواهد شد و به دنبال صرف درآمد شهرستان ها در 

مرکز استان نیستیم.
درّی با اشــاره به افزایش نرخ تورم در ســال آتی، 
همچنین افزایش نرخ دستمزد، انرژی، برق و امثال 
آن گفت: پیش بینی می شود هزینه های پرسنلی در 
سال آتی تا ۳0 درصد و هزینه های اداری و عمومی 

تا ۳8 درصد افزایش را تجربه کنند.
وی درخصوص حق الجلسات هیأت مدیره تصریح 
کرد: هزینه های اختصاص یافته به این بخش طی دو 

ســال گذشته ثابت بوده، با این حال در 9 ماهه سال 98 تنها 40 درصد از 
بودجه اختصاص یافته محقق شد و برای سال 99 نیز این بودجه بدون هیچ 

تغییری نسبت به سال گذشته در نظر گرفته شده است.
درّی در ادامــه به مبالغ اختصــاص یافته به بخش های مختلف در بودجه 
پیش بینی شده اشاره کرد و گفت: در این بودجه مبلغ 450 میلیون تومان 
بــه خدمات رفاهی اعضاء، ۳00 میلیون تومان به برگزاری مراســم، 250 
میلیون تومان به امر پژوهش، بازدیدهای علمی و مسابقات حرفه ای و 200 
میلیون تومان به تجهیزات آموزشی، خرید نرم افزارها و ارتقاء سخت افزاری 

اختصاص یافته است. وی همچنین از پیش بینی 
اختصاص 200 میلیون تومان به امر نظارت عالیه 
اداره کل راه و شهرسازی خبر داد که بر اساس نامه 
وزارت راه و شهرســازی بر عهده سازمان های نظام 

مهندسی خواهد بود.
مشاور مالی سازمان دغدغه اصلی نظام مهندسی را 
ترغیب مالکین به ساخت و سازهای اصولی و داری 
پروانــه عنوان کرد و افزود: در همین راســتا یارانه 
خوبی در نظر گرفته شده است که لازم است تأکید 
کنم این یارانه تماماً از منابع سازمان تأمین خواهد 
شد و هیچ کسری از حق الزحمه مهندسین نخواهد 
بود. وی در ادامه از 5 میلیارد تومان بودجه سرمایه 
ای برای خرید، طراحی و اجرای ساختمان و یا تعمیرات اساسی ساختمان ها 

خبر داد که شرط انجام آن را تأمین مالی و نقدینگی سازمان دانست.
درّی به پیش بینی بودجه سال آینده مطابق با سیاست ها و نیازهای سازمان 
اشاره کرد و گفت: در پیش بینی این بودجه شفافیت را مبنای کار خود قرار 
دادیم و جدول بودجه در کارتابل مهندسین در سامانه نارنج قرار داده شده 
که خواهشمندیم اعضای محترم سازمان، ضمن مطالعه آن، حضوری پرشور 
در مجمع عمومی داشته و با طرح دغدغه ها، پیشنهادها و انتقادات ما را در 

ارائه بودجه ای حقیقی یاری نمایند.

پیش بینی اختصاص یارانه به ساخت و سازهای دارای پروانه در بودجه99

به مناسبت ســالروز فرخنده میلاد باسعادت بانوی عالم؛ حضرت فاطمه 
)س( و روز زن، طی مراســمی از زحمات بانوان ســازمان نظام مهندسی 
ســاختمان استان یزد تقدیر گردید. به گزارش روابط عمومی سازمان، به 
مناســبت ســالروز ولادت دخت نبی اکرم و روز زن، درمراسم ویژه ای با 
حضور رئیس سازمان و برخی از اعضای هیأت مدیره، از بانوان شاغل در این 
سازمان با اهدای لوح و هدایایی تجلیل شد. رئیس سازمان نظام مهندسی 

ساختمان استان یزد در این مراسم گفت: سالروز ولادت فاطمه زهرا )س( 
فرصت و بهانه ای برای ادای احترام و تقدیر و تشکر از بانوان سازمان است 
که علی رغم کمبودها و مشقات، از هیچ همکاری برای پیشرفت سازمان 
دریغ ننموده اند. ســالاری بلوغ هر سازمانی را در گرو ترویج مفاهیمي از 
جنس احترام، دوســت داشتن و مسئولیت پذیری دانست و افزود: نقش 
بانوان در توسعه این مفاهیم و تلطیف فضای سازمان بسیار مؤثر خواهد بود.

سالاری در ادامه سخنان خود به برنامه های آینده سازمان اشاره کرد و از 
بانوان خواست همچون گذشته پا به پای تفکرات سازمان حرکت کرده و 

یاری گر سازمان در حرکت به سمت تعالی باشند.
در ادامه مراسم،اعضای هیأت مدیره و رئیس کمیسیون بانوان نیز، این روز 
فرخنده را تبریک گفتــه و در پایان لوح تقدیر و هدایایی به بانوان اهداء 

گردید.

در دیدار رئیس ســازمان نظام مهندسی ساختمان و رئیس پلیس فتای 
استان، بر سالم سازی فضای مجازی تأکید شد.  به گزارش روابط عمومی 
ســازمان، مهدی ســالاری در این دیدار ضمن اشــاره به توانمندی ها و 
پتانسیل های موجود در سازمان نظام مهندسی ساختمان استان، ضرورت 
ایجاد محیط امن بــرای تبادل نظر و بهره گیری از تجربیات مفید اعضاء 
را یادآور شــد.  وی گفت: سیاســت هیئت مدیره دوره هشتم سازمان، 

شفاف سازی و استقبال از نقدهای سازنده جهت ارتقاء کیفیت ارائه خدمات 
است، لیکن عده اي قلیل با سوء استفاده از فضای به وجود آمده، سعی در 
انحراف اذهان مهندسان دارند. سالاری به درخواست های متعدد اعضای 
سازمان برای جلوگیری از فعالیت افراد فاقد هویت مشخص که در فضای 
مجازی مبادرت به انتشــار مطالب غیر موثق می نمایند نیز اشاره و اتخاذ 
راهکارهای قانونی دراین خصوص را خواستار شد. سرهنگ ابوطالبی رئیس 

پلیس فتای استان هم در این دیدار با اشاره به رشد روز افزون استفاده از 
فضای مجازی در جوامع امروزی گفت: با گسترش و سهولت بهره گیری 
از این بســتر، متأسفانه آسیب ها و تبعات آن نیز افزایش داشته که بعضاً 
تبعات جبران ناپذیری براي افراد به دنبال دارد. وي جهت هرگونه همکاري 
براي ایجاد زمینه فعالیت سالم در فضاي مجازي مهندسي استان  براساس 

توافقات صورت گرفته اعلام آمادگي نمود.

برگزاری مراسم تقدیر از بانوان شاغل سازمان نظام مهندسی به مناسبت روز زن

بررسي ایمن سازی فضای مجازی درجلسه مشترك رئیس سازمان با رئیس پلیس فتا


